
1 
 

Protokół z LVIII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

25 maja 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 
 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LV/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Południowy – Wschód – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie 

ul. Obornickiej i Żytniej  

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2031-2041. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.:” Poprawa 

efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina 

Suchy Las”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 179/7 w Suchym Lesie. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów 

użyteczności publicznej – świetlic wiejskich, osiedlowych i Domu Osiedlowego. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

26. Informacje: 

• Wójta Gminy  

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 

27. Interpelacje i zapytania Radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak na wstępie poinformował, że sesja 

Rady Gminy Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było 

dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-

las.htm. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego 

serwisu odbywa się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny 

charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie 

przepisów dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przed otwarciem sesji złożył 

podziękowania Pani Justynie Radomskiej wybranej na Burmistrza Miasta i Gminy Murowanej 

Gośliny za prace, pozostawienie cząstki siebie w gminie Suchy Las. Przewodniczący podziękował za 

wsparcie, pomocne i fachowe rady oraz pomoc dla dobra mieszkańców gminy. W kolejności 

podziękowania złożono Panu Marcinowi Bulińskiemu Zastępcy Burmistrza Miasta i Gminy 

Murowanej Gośliny wieloletniemu samorządowcowi, który pełnił funkcję Zastępcy Wójta Gminy 

Suchy Las. Przewodniczący podziękował za przychylność, życzliwość i poświęcony czas dla dobra 

sucholeskiej wspólnoty. 

Burmistrz Miasta i Gminy Murowana Goślina J. Radomska podziękowała za wiele lat 

współpracy. Wskazała, że kawałek serca pozostał w Suchym Lesie. Zaprosiła serdecznie 

do Murowanej Gośliny, której wizerunek postarają się odbudować oraz wskazała, że są gotowi 

do współpracy. 

Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Murowana Goślina M. Buliński podziękował serdecznie 

w tym Wójtowi za zaufanie, bo był to początek współpracy w 2015 r. Wskazał, że wiele ludzi mówi, 

że dwa razy się do tej samej rzeki nie wchodzi, w zakresie samorządu to się nie sprawdza, bo wraca 

się do innego urzędu. Wskazał, że Gmina Suchy Las jest też zupełnie inną gminą niż była 8 lat temu. 

Zaprosił do Murowanej Gośliny. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:10:06*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LVIII sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 25 maja 2023 r. o godz. 16:45 witając Radnych oraz gości.  

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:10:11*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 13 Radnych, 2 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radny 

M. Jankowiak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi 

do porządku sesji. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił do porządku sesji projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. Wójt poinformował, że większość zebranych miało okazję 

uczestniczyć w spotkaniach dotyczących tego projektu planu. Wskazał, że odbyła się dyskusja, były 

spotkania wewnętrzne w urzędzie, analizowano wiele wariantów przedstawionych na komisji, również 

warianty przedstawione przez właścicieli nieruchomości, analiza uwag, które wpłynęły do projektu 
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planu. Wójt poinformował, że sytuacja jest dynamiczna, ale pozytywnie należy spojrzeć na fakt, 

że plan jest w fazie finiszowania i jest duża szansa, by ten plan w końcu uchwalić, żeby nie było 

sytuacji jak wspomniała urbanistka, że są w fazie impasu, a żeby z niego wyjść Wójt zaproponował 

zmianę uchwały, którą Radni podjęli tak zwanej naprawczej. Wójt poinformował, że razem 

z kierownictwem NPP i z prawnikami podjęli, że taka zmiana jest potrzebna, że taki wariant biorą pod 

uwagę. Stwierdził, że na pewno odbędzie się dyskusja, a żeby się odbyła musi być akceptacja, jeśli 

chodzi o ujęcie w programie sesji projektu propozycji uchwały w związku z tym Wójt zgłasza 

wniosek o wprowadzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie dokonania zmian 

w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej 

i Sosnowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku o wprowadzenie do porządku sesji projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  

Za – 8: Ankiewicz A., Banaszak R., Hącia Z., Łączkowski K., Prycińska W., Radzięda J., 

Rozwadowski R., Sztolcman T., 

Przeciw – 1: Koźlicka I. 

Wstrzymujących się – 4: Dudkiewicz J., Pągowska J., Przybylski M., Słowiński G., 

Wniosek został przyjęty, projekt został wprowadzony do porządku sesji pod numerem 4. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LV/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Południowy – Wschód – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie 

ul. Obornickiej i Żytniej  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2031-2041. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.:” Poprawa 

efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina 

Suchy Las”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 179/7 w Suchym Lesie. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów 

użyteczności publicznej – świetlic wiejskich, osiedlowych i Domu Osiedlowego. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

27. Informacje: 

• Wójta Gminy  

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 

28. Interpelacje i zapytania Radnych. 

29. Wolne głosy i wnioski. 

30. Zamknięcie sesji. 

 

Z uwagi na brak uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las przystąpił 

do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LV/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

(00:14:51*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał, czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LV/23 z dnia 30 marca 2023 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LV/23 z dnia 

30 marca 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty. 
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Ad. 4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dokonania zmian w projekcie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej 

i Sosnowej (00:15:50*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt nie był opiniowany 

przez żadną z Komisji. otwarto dyskusję nad punktem. czy mógłby ktoś zreferować projekt uchwały, 

bo dostali go 5 minut przed sesją więc prosi o zreferowanie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera osobiście przedstawił założenia i rozwiązania, które determinują 

konieczność podjęcia uchwały. Wójt odnosił się do zapisów pierwotnej uchwały z 27 października 

2022 r. w sprawie dokonania zmian w projekcie plany zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. Wójt poinformował, że z kilku wariantów uwzględniając 

przedstawione warianty przez właścicieli nieruchomości omawiane, modyfikowane na spotkaniu 

wewnętrznym, po analizie wariantów, plusów, minusów, zagrożeń, ryzyk oraz potencjalnych korzyści 

uznali, że najlepsza będzie obsługa komunikacyjna przez odcinek drogi akcesyjnej przy ulicy 

Złotnickiej, nie patrząc na to, że powiat nie uzgodnił włączenia do ulicy Złotnickiej pozostając 

na poziomie możliwości obsługi przez drogę akcesyjną uznali za optymalne, czyli poprowadzenie 

drogi wewnętrznej od ulicy akcesyjnej, wzdłuż, w pasie ulicy Złotnickiej z nawrotką bez łączenia 

z ulicą Brzozową. Wójt poinformował, że podzielają opinię, że możliwość wprowadzenia 8 metrowej 

drogi publicznej od ulicy Sosnowej i połączenia jej z ulicą Brzozową w jeden duży ciąg 

komunikacyjny pomiędzy osiedlem Grzybowy przez Jelonek do ulicy Obornickiej pozwalałoby 

na przyszłość wygenerować projekt organizacji ruchu z jednokierunkowym układem, odcinkiem 

pomiędzy Brzozową, nową Brązowo a Sosnową, ale Wójt podkreślił, że w planie miejscowym takiej 

gwarancji nie można wpisać. Natomiast coś co jest niezależne od uzgodnień z innymi organami to jest 

możliwa przebudowa przynajmniej pierwszego odcinka ulicy akcesyjnej do takich parametrów 

by prawidłowo obsługiwać część usługową i mieszkaniową. Wójt wskazał, że przysłuży się temu fakt 

niewypłacania odszkodowania za drogę publiczną na osiedlu oraz uruchomi możliwość zbycia 

w trybie przetargowym działki gminnej, którą wykorzystaliby w sposób zgodny z uchwała podjętą 

w październiku 2022 r. na drogę publiczną, a którą można zbyć na rzecz osób fizycznych i za te 

pieniądze przeprowadzić w miarę szeroko zakresowy remont akcesyjnej ulicy z poszerzeniem 

i wydzieleniem wzdłuż miejsc parkingowych. Wójt wskazał, że więcej nie chce o tym mówić, bo to 

kształt projektu planu o tym zdecyduje. Wójt przedstawił propozycję dotycząca niewielkiej zmiany 

parametru działki, ponieważ pojawiają się w obliczeniach działki jednorodzinne poniżej 800 m2 

zaproponowali niewielką zmianę na działki jednorodzinne o powierzchni 750 m2.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał co w momencie, gdy Rada Gminy 

projektu uchwały nie przyjmie. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że gdyby Rada Gminy nie przyjęła uchwały 

następnego dnia po sesji z samego rana będzie musiał wrócić do uwag złożonych i do ich 

rozstrzygnięcia, aby opublikować jutro zarządzenie w sprawie rozstrzygnięcia uwag. 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że są zaskoczeni, że dostali na 5 minut przed sesją propozycję 

uchwały i jak wszystkim wiadomo zwłaszcza radnym z Osiedla Grzybowego i Jelonka bardzo się 

pochylali przez ostatnie 2 lata nad tym planem. Radny stwierdził, że można powiedzieć, że kierunek 

i propozycja jest dobra, teoretycznie tak, ale jak zwykle diabeł tkwi w szczegółach. Radny podkreślił, 

że wie, że nie mówią tutaj o projekcie organizacji ruchu, ale to organizacja ruchu będzie decydująca 

dla tej sprawy. Radny wskazał, że rozmawiali o dywersyfikacji ruchu w kierunku do ulicy Brzozowej, 

do ulicy Sosnowej i generalnie o problemie wjazdu na ulicę Obornicką. Radny stwierdził, że jeśli 

dobrze rozumie propozycję zmiany planu to po tej zmianie cały ruch w praktyce będzie skierowany 

dla skomunikowania nowego obszaru przez ulicę Sosnową. Radny dodał, że na dziś sytuacja wygląda 

tak, że według tego planu można będzie wjechać w ulicę akcesyjną od strony skrzyżowania z ulicą 
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Sosnową z ulicy Złotnickiej, czyli w planie, jeśli pojawiłyby się plany wykonania organizacji ruchu, 

które nakazywałyby teoretycznie by droga zwana akcesyjną stałaby się dwukierunkowa, bo dzisiaj jest 

jednokierunkowa. Radny spytał do czego zebrani zmierzają. Radny wskazał, że nie jest rozważana 

dyskusja ze starostwem, którą wielu postulowało, w tym również stowarzyszenie, które się w tej 

sprawie wypowiadało, by prowadzić dyskusję i próby rozmawiania ze starostwem by stworzyć formę 

skrzyżowania i rozumie, że nie jest to rozważane w zaprezentowanej propozycji. Radny wskazał, że 

zatem należy rozmawiać o zmianie parametrów drogi akcesyjnej, bo ma takie parametry, że nie jest w 

stanie być drogą dwukierunkową. Radny stwierdził, że być może jest za mało czasu by podejmować 

decyzję w tej materii. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnośnie do skomunikowania z ulicy Sosnowej wskazał, że 

osoby jadące z ulicy Sosnowej będą mogły wjechać w drogę czy to przed czy po przebudowie 

do zwiększonych parametrów drogi. Ale również od ulicy Złotnickiej będzie można wjechać 

na przebudowany odcinek drogi akcesyjnej. Podkreślił, że powinien być przebudowany przynajmniej 

na głębokość terenu, który objęty jest granicami pracowania mpzp. Wójt wskazał, że aby stworzyć 

możliwość układu dwukierunkowego z zakończeniem na wysokości granicy opracowania mpzp 

przejściem do układu jednokierunkowego, trzeba zmienić parametry tej drogi akcesyjnej. 

Wójt wskazał, że to oczywiście można założyć i dzisiaj powiedzieć o tym, że nie ma ryzyka, że takiej 

przebudowy nie będą mogli zrealizować. Wskazał natomiast, że wszystko co dotyczy projektu 

organizacji ruchu jest obciążone pewnym ryzykiem, bo zatwierdza projekt Starosta Powiatowy. Wójt 

stwierdził, że na te pytania nawet gdyby bardzo wyraźnie i konkretnie padały na sesji nie można na nie 

odpowiedzieć w 100%. Wójt stwierdził natomiast, że źródło finansowania przebudowy drogi 

akcesyjnej tkwi w tym terenie objętym projektem planu poprzez rezygnację z odszkodowani, które 

gmina musiałaby wypłacić za drogi publiczne oraz możliwość zbycia działki na rzecz osób fizycznych 

w trybie przetargowym. Wójt przypomniał, że były takie osoby fizyczne, które wnioskowały o taką 

możliwość i z północnej i z południowej strony tego odcinka 

Radna I. Koźlicka wskazała, że nie ma żadnej gwarancji i pewności, że powiat wyrazi zgodę na to, 

by przebudować drogę akcesyjną i dać możliwość zmiany ruchu na pewnym odcinku, by nie była 

jednokierunkową, to co wtedy. Radna stwierdziła, że skoro już rozważają taki kierunek zmiany, a więc 

doprowadzenie dogi wewnętrznej do drogi akcesyjnej, co ma pewne zalety, to może należy spróbować 

to rozwinąć i dać możliwość przejazdu do ulicy Brzozowej. Radna podkreśliła, że taka była intencja 

by szukać dywersyfikacji w rozwiązaniu, bo w tej propozycji przedstawionej tak naprawdę 

potencjalnie na konsekwencje ruchu poprzez wybudowanie się kilkunastu domów narażone jest 

Osiedle Grzybowe poprzez to, że bo będą dojeżdżały osoby mieszkające na tym terenie przez ulicę 

Sosnową. Radna dodała, że konsekwencja zamknięcia dojazdu i wjazdu ulicą Brzozową jest taka, 

że Jelonek jako jednostka, na której się buduje się ta inwestycja nie ponosi konsekwencji 

wynikających z faktu, żeby dojechać do tego osiedla. Radna stwierdziła, że rozważania zmierzały 

do tego, by dać możliwość alternatywnego przejazdu. Radna wskazała, że jeżeli ktoś się wybiera 

do centrum miasta to jadąc ulicą Brzozową i Topolową do ulicy Obornickiej na prawo skręt można 

liczyć, że w miarę włączy się do ruchu, ale jeżeli ktoś chciałby jechać Złotnicką na północ to z całą 

pewnością wyjazd w kierunku Sosnowej i dojazd do Złotnickiej daje mu taką możliwość. Radna 

wskazała, że szkoda, że nie koncertowali się w tych dyskusjach, że będą na sesji taki wariant 

rozważać, bo obawia się, że wszystkich okoliczności nie są w stanie rozważyć i uchwycić.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jako Radną z Osiedla Grzybowego rozumie, 

natomiast parząc ogólno-gminnie musi zaoponować. Wójt odnosząc się do słów Radnej I. Koźlickiej 

stwierdził, że Radna zwróciła zresztą uwagę na to, że mieszkańcy Grzybowego ponosiliby koszt 

przejazdu samochodów przez ulicę Sosnową, gdzie odbywałby się ruch. Wójt wskazał, że sołtys 

Jelonka mógłby na to powiedzieć, dlaczego uciążliwości mają przejmować mieszkańcy ulicy 

Brzozowej. Wójt zwrócił uwagę na wloty. Wskazał, że nie są one najbardziej bezpieczne ani 
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komfortowe. Wójt wyraził opinię, że gdyby były bezpieczne skrzyżowania na ulicy Złotnickiej 

i Obornickiej to miałoby to sens, ale dzisiaj łatwo sobie wyobrazić, że mieszkaniec Osiedla 

Grzybowego stojąc w korku czy osoba, która chce się znaleźć na ulicy Złotnickiej, stojąc w korku 

na ulicy Obornickiej widząc kiepskie szanse na dojechanie do ulicy Złotnickiej, będzie starała się 

skręcić w ulicę Topolową, pojechać szybko Brzozową i wyjechać na akcesyjną, by znaleźć się na ulicy 

Złotnickiej. Wójt wyraził opinię, że na pewno byłby to skrót. Wójt wskazał, że w drugą stronę ruch 

z Osiedla Grzybowego czy z terenu północnozachodniego widząc na prawym pasie większą liczbę 

samochodów też przez ulicę akcesyjną do ulicy Brzozowej dostanie się łatwo prawoskrętem na ulicę 

Obornicką, mając zaliczone ominięcie dwóch zapór na Złotnickiej i prawdopodobnego korka na ulicy 

Obornickiej. Wójt wskazał, że od początku starał się znaleźć rozwiązanie w tej nie łatwiej 

gmatwaninie komunikacyjnych problemów, przedstawione rozwiązanie zamknie ten ruch 

maksymalnie do ilości jednostek mieszkaniowych i 2 punktów usługowych tylko w tym obszarze. 

Wójt wskazał, by dywersyfikacja nie była opatrzenie rozumiana, że nie mówią o upłynnianiu ruchu, 

ale koncentrowaniu w miejscach, które nie są do tego przygotowane. Wójt wskazał, że stąd był 

pomysł młotka w projekcie, aby zamknąć ruch od ulicy Sosnowej, wprowadzając jedynie Brzozową, a 

tereny usługowe z drogi akcesyjnej. Wójt wskazał, że tereny usługowe i tak będą obsługiwane z ulicy 

akcesyjnej i również wtedy, przy takim projekcie przebudowa układu byłaby pewnie konieczna i w tej 

dyskusji, która była dzisiaj, wczoraj przedwczoraj, po Komisji starali się nie zapominać o tym, 

by maksymalnie pozostawić ruch na terenie, czy w granicach opracowania planu na terenie osiedla 

z usługami od ulicy akcesyjnej Złotnickiej. Wskazał, że jeśli chodzi o parametry drogowe ulicy 

akcesyjnej, które wynikają z rozporządzenia i będzie to zastosowane na pewno to na etapie planu nie 

można powiedzieć wiele o tym, bo granica opracowywanego projektu planu nie obejmują ulicy 

Złotnickiej, kończą się na linii rozgraniczenia pomiędzy pasem drogowym ulicy Złotnickiej, 

a terenem, który jest przedmiotem projektu planu.   

Sołtys wsi Jelonek A. Bartkowiak spytał czy mapka w projekcie uchwały jest błędna.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że mapka jest podstawą do przyjęcia uchwały 

w sprawie dokonania zmian.  

Sołtys wsi Jelonek A. Bartkowiak stwierdził, że ulica techniczna będzie dwukierunkowa tak czy 

owak ze względu na część usługową, zatem kierunkowość jest z góry załatwiona. Sołtys wskazał, 

że akceptując przelot byłby to bajpas między ulicą Obornicką, a Złotnicką, gdyby przyjąć propozycję 

Radnej. Sołtys wyraził ubolewanie, że nie mieli możliwości wcześniejszego przedyskutowania. Sołtys 

wskazał, że rozumie, że w wyniku wcześniejszej dyskusji pomysł Wójta wprowadzenia ruchu 

wyłącznie w ulicę Złotnicką zadowoliłby najbardziej mieszkańców Grzybowego i Jelonka. Sołtys 

stwierdził, że w tym przypadku nie zgadza się z Radną I. Koźlicką, bo rozwiązuje to obawy 

mieszkańców Jelonka i Osiedla Grzybowego, bo nie ma wjazdu w ulicę Sosnową i Brzozową. 

Stwierdził, że jeśli rzeczywiście już na etapie dojazdów do części usługowej ulica będzie 

dwukierunkowa to obawy, że nie będzie można zrobi dwukierunkowej po przebudowie ulicy 

są nieuzasadnione. 

 

Radna J. Pągowska odnosząc się do wypowiedzi Wójta odnośnie do bajpasu, skrótu jadących z 

południa na północ jest nietrafiony. Radna stwierdziła, że nikt nie będzie skręcał w Orzechową czy 

Topolową by dojechać do ulicy akcesyjnej i z tej ulicy akcesyjnej i z tej ulicy właściwie nie wiadomo 

co zrobić, bo zawsze jest korek do ulicy Obornickiej i wszyscy tam stoją. Radna stwierdziła, że 

mówili o tym by przygotować komunikację przy tym miejscu tak, by w jednym miejscu była 

przynajmniej z pełnym skrzyżowaniem. Żeby ci jadący od południa mogli dojechać do domów 

skręcając w ulicę Orzechową czy Topolową. Dodała, że rozmawiali absolutnie o tym i Wójt absolutnie 

tylko takie rozwiązania proponował od samego początku, że cała komunikacja miała być przez ulicę 

Sosnową właśnie dlatego, że tam mieszkańcy mają możliwość dojechania do ulicy Nektarowej, 
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skręcić na skrzyżowaniu, tam jest pas włączeniowy, później ulicą Sosnową wjechanie bezpieczne na 

miejsce, gdzie przygotowują miejscowy plan. Radna odnosząc się do propozycji zmiany wskazała, że 

pomija fakt, że radni nie wiedzą, ile będzie kosztował remont drogi akcesyjnej z poszerzeniem 

dwukierunkowej. Dodała, że nie byli w stanie się przygotować, bo referat nie przysłał radnym 

propozycji, która została przedstawiona i jedynie operując na materiałach w telefonie na odcinku, 

gdzie jest plan przygotowywany, czyli od ulicy Sosnowej do ulicy Obornickiej nie ma własności ani 

jednego kawałka w mieniu gminnym. Radna stwierdziła, że cały, obojętnie jaki ten odcinek by nie był, 

ani nie ma własności gruntu ani wyceny, nie wiemy jakie środki będą potrzebne i środków w budżecie 

zabezpieczonych nie ma. Radna stwierdziła, że nie oczekuje odpowiedzi, bo zapewne Wójt nie ma 

przygotowanego kosztorysu, ile będzie kosztowało przygotowanie dwukierunkowej drogi akcesyjnej. 

Radna złożyła formalny wniosek o 15 minutową przerwę, by porozmawiać wśród radnych. 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że nie ma drogi gminnej, ale droga akcesyjna jest drogą powiatową. 

Radna wyraziła opinię, że nie musi być poszerzona, gdyby wprowadzono zakaz parkowania na tej 

ulicy to dwa samochody się tam spokojnie miną. Radna stwierdziła, że samochody stoją po boku a do 

kościoła na parking wjeżdżają. Stwierdziła, że być może należałoby zmniejszyć pas zieleni po jednej 

stronie wystarczy na zbudowanie chodnika. Radna wyraziła opinię, że żaden z proponowanych do tej 

pory rozwiązań nie jest najlepszym rozwiązaniem i nigdy nie będzie. Natomiast wydawało się 

wychodząc z poniedziałkowego spotkania, że przychylają się do propozycji i zapewne taki odbiór tego 

był. Radna nie zgodziła się z Radną J. Pągowską, że samochody jeżdżą w jedną stronę i będą omijały 

skrzyżowanie od ulicy Topolowej, bo z drugiej strony będą omijały. Radna stwierdziła, że można 

świetnie wyjechać jadąc Złotnicką w takim przypadku w przedłużoną ulicę Brzozową i wyjechać 

aż na Topolowej. Radna poprosiłaby nie mówić o tym, że garby nie przeszkadzają do skracania drogi, 

gdyż Radny J. Dudkiewicz cały czas twierdzi, że garby na ulicy Muchomorowej i Sosnowej ludziom 

nie przeszkadzają do skracania drogi, zatem na Brzozowej i na Topolowej garby też nie będą 

przeszkadzały, żeby omijać skrzyżowanie z ulicą Czołgową. Radna wskazała, że nie są po to by robić 

organizacje ruchu, bo można ją również na krótkim odcinku ulicy Sosnowej w przyszłości zmienić, 

na przykład na krótkim odcinku od boiska do Złotnickiej i wtedy też nie będzie obarczona ulica 

Sosnowa ruchem z nowego osiedla. Radna stwierdziła, że rozwiązań jest miliony, żeby drogowcy 

do tego doszli, ale nie znajdą rozwiązania. Wskazała, że próbowali cztery razy znaleźć rozwiązanie 

i wydawało jej się, że wychodząc ze spotkania w poniedziałek to właśnie rozwiązanie było najbliższe 

uspokojeniu sumień radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę by radni 

zastanowili się nad projektem uchwały.  

 

Przerwa (00:42:51*)  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (02:51:40*)  

 

Radny J. Dudkiewicz kierując pytanie do Wójta spytał czy przyjmując ten plan biorą pod uwagę 

sytuację, w której starostwo i wydział komunikacji nie będzie łaskaw pochylić się nad organizacją 

ruchu pozostawiając taką organizację jak do tej pory. Radny spytał co wtedy. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że obsługa części usługowej, bo na tym bazują 

i nie wnoszą zupełnie nowego elementu obsługowego dla części usługowej tylko rozszerzają ją 

o część mieszkaniową. Wójt wskazał, że plan został uzgodniony przez starostwo i będzie to podstawą 

wystąpienia urzędu o przejęcie do czasowego zarządzania tym odcinkiem. Dodał, że jest to najprostsze 

rozwiązanie, ponieważ dotychczasowe praktyki i zasady opracowane w starostwie powodują, że jest to 

znaczne ułatwienie. Wójt wskazał, że nie można powiedzieć, że jest to 100% gwarancja, że zostawia 
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się samorządowi gminnemu dowolność w rozwiązaniach, ale czasowe zarządzanie i sfinansowanie 

tego wydatku z nową organizacją ruchu na podstawie uzgodnionego planu, który przewidywał obsługę 

usługową z drogi akcesyjnej zostanie zaakceptowane na 99% począwszy od zgody na przejęcie 

w okresowy zarząd odcinka aż po zatwierdzenie organizacji ruchu. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dokonania zmian w projekcie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 2: Prycińska W., Rozwadowski R., 

Przeciw – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Przybylski M., Słowiński G., Sztolcman T.,   

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Radzięda J. 

Uchwała nie została przyjęta.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo Południowy – Wschód – teren aktywizacji 

gospodarczej w rejonie ul. Obornickiej i Żytniej (01:05:44*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wskazała, że w grupie 

radnych mieli okazuje uczestniczyć w spotkaniu w Złotkowie z mieszkańcami, gdzie poruszany był 

ten projekt uchwały, wszczęcie do sporządzenie planu. Przewodnicząca wskazała, że Radny 

M. Przybylski przedstawi propozycje mieszkańców, kierunek, w którym należałoby pójść, by 

zabezpieczyć mieszkańców Złotkowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

Radny M. Przybylski poinformował, że spotkanie odbyło się i miało przebieg nie emocjonalny, 

a rzeczowy. Mieszkańcy wypowiadali się na temat ewentualnych uciążliwości związanych z taką 

inwestycją. Podkreślali kilka wątków, tematów które można by było pogrupować. Przede wszystkim 

wskazali na uciążliwości o charakterze zapachowym, podkreślali, że nie ma norm określających 

te uciążliwości, trudno zatem wyegzekwować od właścicieli czy jakieś działania ograniczające 

te kwestie.  Radny wskazał, że mieszkańcy chcą zapoznać się z inwestorem i proszą o spotkanie 

w sprawie zamierzeń inwestycyjnych, jeśli są, czy jest koncepcja zagospodarowania terenu przez 

inwestora. Radny wskazał, że obecnie obowiązujące mpzp zakłada przede wszystkim firmę 

transportową co jest związane z byłym właścicielem działki od ulicy Żytniej. Radny wskazał, 

że mieszkańcy podkreślali, że firma transportowa miałaby mniejszy udział w ewentualnych 

uciążliwościach, bo transport i tak będzie się odbywał w ramach inwestycji prowadzonych na tym 

terenie. Podkreślali kwestie uciążliwości hałasowe, czyli prace wentylatorów, które miałyby za 
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zadanie utrzymywać odpowiednią wilgotność i temperaturę w pomieszczeniach magazynowych 

i produkcyjnych. Radny wskazał, że mieszkańcy chcieliby również znać wskaźniki zatrudnienia, ile 

mniej więcej inwestor postanawia zatrudnić pracowników. Radny wskazał, że wszystkie kwestie 

o których powiedział trzeba by rozstrzygnąć na spotkaniu z inwestorem i pewnie sołtys w najbliższym 

czasie będzie o takie zabiegać.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że kwestie, które przedstawił Radny po spotkaniu 

z mieszkańcami i radnymi są istotne, regulowane w przepisach, które regulują kwestie wilgotności 

w magazynach, sposób pakowania herbaty do torebek, mocowanie sznureczków do torebek etc. 

Wójt wskazał, że są to sprawy, o których można rozmawiać po przystąpieniu do opracowania planu. 

Wójt wskazał, że teraz istotne jest by zbudowana relacja z potencjalnym inwestorem, który złożył taki 

wniosek i podpisał porozumienie o współpracy, która ze strony urzędu polega w szczególności na 

przygotowaniu projektu planu, przeprowadzeniu projektu i doprowadzeniu do uchwalenia wspólnie 

z mieszkańcami, z osobami, które będą mogły wyrazić swoje obawy, zadać pytanie na etapie 

wniosków, konsultacji, składania uwag do planu, dyskusji publicznej szczegółowo poznać również 

w przypadku inwestora. Wójt wskazał, że nie wie czy istnieje możliwość, nie zakładał na tym etapie 

spotkania z zarządem firmy Herbapol i nie wie czy jest potrzebny, że dzisiaj przygotowując duży 

ważny projekt dla gminy spotkanie organizować. Wójt obiecał, że wykorzystując procedurę 

i kalendarz wbudowany w procedurę zorganizuje spotkanie jako Wójt Gminy na etapie, który zostanie 

uznany przez wybranego projektanta urbanistę za stosowny. Wójt gorąco radnych poprosił 

o przystąpienie do opracowania zmiany planu, która dotyczy prawie 8 ha terenu, jest bardzo ważna 

również dla prawidłowego wpisania funkcji w istniejące i projektowane studium. Wójt wniósł by 

spojrzeć na tą sprawę jako na szanse dla gminy, która w tym obszarze powinna się rozwijać i ma 

ogromną szanse znaleźć jednego, polskiego krajowego inwestora o dużej renomie, ogromnym 

potencjale i kapitale, który chce zainwestować w tym miejscu. 

Radny M. Przybylski stwierdził, że nie ma sensu kpić z mieszkańców Złotkowa, stwierdził, że nikt 

nie mówił o woreczkach i sznureczkach. Radny wskazał, że na tyłach inwestycji mają mieszkańcy 

wybudowane za wiele set tysięcy domy przy ulicy Rzepakowej i Słonecznikowej, gdzie jest gęsta 

zabudowa i warto o tym pomyśleć, by wiedzieli, jak rzecz wygląda. Radny wskazał, że kupując działki 

mieli inny plan, który zakładał powstanie firmy transportowej i gdyby była to firma transportowa to 

siła ich argumentów byłaby trochę słabsza, ale jak zmienia się plan to mają prawo uczestniczyć, to są 

ich nieruchomości i trzeba brać to pod uwagę. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że większość z państwa radnych, bo kadencja mija są 

to doświadczeni samorządowcy, którzy wiele lat w jednostkach pomocniczych czy radzie gminy 

działają i doskonale wiedzą, że plan miejscowy nie jest w żaden sposób związany z własnością, jest 

prawem miejscowym i plan miejscowy związany jest z przedmiotem planu, a przedmiotem nie jest 

własność, nie jest firma a jest numer działki lokalizacja działki. Wójt, aby lepiej zobrazować sprawę 

wskazał, że jednym z kandydatów do nabycia działki była firma Griltex produkująca folie, która 

poszukiwała terenów pod dalszy rozwój, brali pod uwagę zakup działek, które w obecnym planie są 

pod aktywizacje gospodarczą. Wójt wskazał, że problem jest w tym, że firma transportowa, która 

w tamtym czasie była właścicielem tej działki przyniosła propozycje i koncepcje, która wyodrębniała 

tak zwany KS w projekcie planu około 1 ha na parkingi. Wójt wskazał, że ten KS dla każdego innego 

podmiotu i firmy nie jest atrakcyjnym rozwiązaniem planistycznym czy determinującym to co 

w projekcie zagospodarowania działki się znajduje oraz inny również mają pomysł na biurowiec, nie 

od tyłu od strony wschodniej tylko od przodu. Wójt podkreślił, że interesy mieszkańców, właścicieli 

nieruchomości z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową zwłaszcza tych co mają wybudowane 

dzisiaj domy w tym rejonie będą musiały być uwzględnione. Wójt podkreślił, że nie robią zmiany 

planu z terenów sportowych, rekreacyjnych na aktywizację gospodarczą tylko mówią o dopasowaniu 
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planu miejscowego dla firmy, która ma inną koncepcję zagospodarowania działki, inną niż to na ile 

pozwala jej plan miejscowy obowiązujący. Wójt wraził opinię, że jest to naturalne i chyba łatwe do 

przeprowadzenia, jeśli chodzi o prze procedowanie projektu i uchwalenie planu.  

Radna J. Radzięda spytała czy ewentualna zmiana planu może grozić roszczeniami ze strony 

mieszkańców z tytułu utraty wartości gruntów czy nie ma takiego ryzyka. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera jest to uzależnione od tego, co w tym planie się znajdzie, ale 

z tego co jest spisane w liście intencyjnym, podpisanym z zarządem Herbapolu wynika, że nie ma 

żadnych ryzyk, jeśli chodzi o odszkodowanie w związku ze zmianą, przyjęciem miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Rada J. Pągowska stwierdziła, że Wójt chyba źle odebrał co Radny M. Przybylski chciał powiedzieć. 

Poinformowała, że mieszkańcy zwracali uwagę by skomunikować firmę od równoległej ulicy, która 

będzie drogą serwisową wzdłuż ulicy Obornickiej, zabezpieczyć spokój w Złotkowie by ciężarówki 

nie jechały ulicą Sobocką od tyłu do ulicy Żytniej, by nie poszarzać Żytniej do takich parametrów by 

nie uzyskała takiej szerokości by tiry mogły dojeżdżać od drugiej strony. Radna wskazała, że są to 

normalne sugestie mieszkańców, mieszkańcy wskazali, że już jedną firmę transportową mają i nie 

chcę kolejnej. Mieszkańcy wskazali, że kierowcy jeżdżą ulicę Złotą i nie zwracają uwagi na 

mieszkańców na chodnikach, są więksi i czują się pewniej na ulicy. Radna wyraziła opinię, 

że mieszkańcy mając na uwadze tą funkcjonującą tam firmę transportową zrobią wszystko by poprosić 

radnych i czuwa nad planem by taka sytuacja od drugiej strony Złotkowa się nie pojawiła. Radna 

wyraziła opinię, że nic w tym złego, że zwracają na to uwagę. Wskazała, że sołtys na spotkaniu 

używała sensownych argumentów. Radna stwierdziła, że trzeba posłuchać i zrobić wszystko by 

zapewnić spokój od strony południowej w Złotkowie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jeżeli źle odebrał zestaw informacji 

przekazywanych wcześniej przez pozytywną opinię Komisji a później przez wypowiedź Radnego 

M. Przybylskiego to przeprasza, obawiał się, że chodzi o spotkanie przed podjęciem uchwały, a jeśli 

chodzi o spotkanie w trakcie procedury to jest gotowy. Wójt wskazał, że jest to szansa, że teren 

zakupiony został w całości przez jednego inwestora i rozmowy o trudnym układzie komunikacyjnym 

dzielącym w połowie działek do ulicy Żytniej można zastąpić lepszym rozwiązaniem układu 

drogowego całkowicie obsługującego tern za Toyotom teren nabyty przez Herbapol jedną drogą, 

o której była mowa, gdy zżerani rozmawiali o układzie komunikacyjnym dla Złotkowa. Wójt wskazał, 

że w sposób naturalny dzięki decyzji władz Herbapolu zebrani wracają do koncepcji, 

o skomunikowaniu do budowanego skrzyżowania również dla mieszkańców Złotkowa poprzez 

budowę drugiego etapu układu komunikacyjnego równoległego do ulicy Obornickiej a nie drugo 

liniowego wyrzuconego w kierunku wschodnim.   

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Południowy – Wschód – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie 

ul. Obornickiej i Żytniej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 11: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 
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Wstrzymujących się – 2: Przybylski M., Słowiński G. 

Uchwała nr LVIII/666/23 została przyjęta. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(01:23:39*) 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały:  

− zwiększenie środków 39624 w związku z wnioskami, które wpłynęły do Wójta Gminy 

do Referatu Oświaty i Sportu – kolonie, obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej a także szkolenia młodzieży 39.624,00 zł – zwiększenie na półkolonie organizowane 

przez stowarzyszenia z terenu gminy i wpłynęły 3 takie wnioski. Dotacja celowa z budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego udzielona w trybie 221 o ustawy o finansowaniu 

i dofinansowaniu zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku 

publicznego.  

− Suchy Las Wschód – budowa parku za Kościołem – kwota zwiększenia w związku z wybraniem 

najkorzystniejszej oferty  

− Teren Aktywnej Edukacji I Sportu zwiększenie środków o 200.000,00 zł 

− Koszt analizy finansowej dla składanego wniosku o dofinansowanie pod nazwą „Ochrona 

dziedzictwa naturalnego na Terenie Aktywnej Edukacji i Sportu w Suchym Lesie” – koszt 

wykonania analizy na potrzeby Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska – 10.000,00 zł 

− Zwiększenie środków na organizację wernisażu prac w Centrum Kultury oraz wyjazd edukacyjny 

dla seniorów – zwiększenie o 12.000,00 zł, 

− Zwiększenie funduszy dla Sołectwa Jelonek na imprezy integracyjne w II półroczu ze środków, 

pochodzących z 2022 r. na podstawie decyzji mieszkańców, 

− przeniesienia: projekt seniorzy 12.000,00 zł, kwota 22.500,00 zł w trybie dotacji z budżetu JST 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka została wprowadzona do projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że wersję uchwały, którą otrzymała Komisja w dokumentach na sesję, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała. Odnośnie autopoprawki Przewodnicząca Komisji kierując wypowiedź 

do Wójta wskazała, że w wyjaśnieniu 2360 – tj. w edukacyjnej opiece wychowawczej, półkolonie 

letnie Suchary otrzymały 10.000,00 zł, Fighter 10.000,00 zł, Stowarzyszenie Teatralne z Chludowa 

6.000,00 zł i te kwoty z przesunięcia środków z podanych klasyfikacji dają razem 26.000,00 zł, 
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a zwiększenie opiewa na kwotę 39.624,00 zł. Przewodnicząca Komisji spytała czy została zostawiona 

jakaś rezerwa, ponieważ z uzasadnienia do tego zwiększenia, kwoty się nie zgadzają.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zostawiają pewną rezerwę na realizację 

innych projektów tak, by w okresie letnim, który zapowiada się bogato, jeśli chodzi o wydarzenia 

w obszarze pożytku publicznego. Wójt wskazał, że uroczystość w Chludowie będzie większa niż 

zakładano, wiedzą, że będzie większa grupa, która weźmie udział w rajdzie sportowym 

organizowanym przez dwa stowarzyszenia na terenie gminy. Wójt stwierdził, że tradycyjnie 

zostawiają jakąś kwotę na realizację imprez, gdzie gmina obejmując patronat nad uroczystością albo 

grantuje albo ogłaszają krótkie konkursy. Wójt zapewnił Radnych, że wszystkie te działalności będą 

dotyczyły spraw istotnych dla gminy, przede wszystkim imprez sportowych przygotowywanych dla 

dzieci i młodzieży, wypoczynku letniego oraz różnych inicjatyw. Wójt poinformował, że taką 

inicjatywą jest teraz podjęcie wyzwania przez Towarzystwo Przyjaciół Europy na organizację Dni 

Gminy Bretanii wspólnie z Gminą Suchy Las. Wójt wskazał, że w tej chwili trudno jest teraz wszystko 

przewidzieć i przedstawić Radnym co mogłoby być objęte tą działalnością. Wójt podkreślił, 

że tradycyjnie pozostawiają jakąś kwotę jako rezerwę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radna J. Pągowska poprosiła o przekazanie więcej informacji na temat zadania dotyczącego ochrony 

dziedzictwa naturalnego na Terenie Aktywnej Edukacji i Sportu z przeznaczoną kwotą 200.000,00 zł. 

Radna A. Ankiewicz odniosła się do wypowiedzi Wójta, który wskazywał na retencję i spytała czy 

przypadkiem nie chodzi o odtworzenie zbiornika, który tam kiedyś był a pozostał po nim dół. Radna 

dodała, że Kierownik Referatu Komunalnego wskazał, że był taki pomysł by odtworzyć zbiornik.  

Radna J. Pągowska stwierdziła, że nie trzeba wymyślać prosi o informacje na najbliższej Komisji 

albo mailowo czego dotyczy projekt.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że uwaga i podpowiedź Radnej Ankiewicz jest 

słuszna, bo w ramach drugiego etapu budowy systemu małej retencji na obszarze, który objęty jest 

dzisiaj postępowaniem, które zakończą za chwilę umową tj. Sucholeska Łąka, gdzie będzie to zadanie 

za chwile realizowane i ma nadzieje, że z równie pozytywnym skutkiem jak ta część biologiczna, 

przyrodnicza Sucholeskiej Łąki. Wójt wskazał, że w tej sytuacji chodzi o wykonanie ważnego 

elementu dla samej decyzji przekazania nieruchomości przez KOWR w zakresie współpracy z Lasami 

Państwowymi i Uniwersytetem Przyrodniczym dotyczącym ochrony dziedzictwa narodowego jako 

ochrony przyrodniczej terenów przejmowanych przez samorządy. Wójt wskazał, że opracowanie 

i wykonanie wszystkich tablic informacyjnych dotyczących występowania gatunków zwierząt, 

potencjalnych i występujących siedlisk. Wójt wskazał, że brał udział w dyskusji i zostało to omówione 

na naradzie. Ponadto wskazał, że p. Skarbnik przygotowała szczegółowe informacje, ale nie może tego 

przedstawić radnym, bo niestety nie posiada tego wykazu rzeczy, które objęte będą tym opracowaniem 

i wykonaniem. Wójt wskazał, że dotyczy to części środowiskowej, przyrodniczej, leśnej, naukowej, 

edukacyjnej na Terenie Aktywnej Edukacji i Sportu.  

Radna J. Pągowska spytała czy kwota 200.000,00 zł nie mają to być środki jako wkład własny, 

by móc występować o dofinansowanie. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera potwierdził.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętą autopoprawką. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/667/23 została przyjęta. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2031-2041 (01:38:30*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że ten punkt w porządku obrad jest najlepszym 

momentem na skierowanie pytania do Przewodniczącego Rady, bo do Przewodniczącego skierował 

wniosek. Wójt spytał czy podczas spotkań radnych mieli okazję porozmawiać w sprawie 

potencjalnego oświadczenia, zajęcia stanowiska przez Radę w sprawie możliwości, skali, czasu 

i harmonogramu dofinansowania budowy komisariatu w Suchym Lesie.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że pismo skierowano 

do wszystkich Radnych. Wskazał, że ze względu na krótki czas rada nie zajęła stanowiska. Komisja 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego analizowała pismo na ostatniej komisji i może coś 

więcej wypowie się Radna J. Pągowska, ale będzie stanowisko przygotowane na następną sesję.  

Radna J. Pągowska wskazała, że nie będą czekać do następnej sesji odnośnie do rozmów i dyskusji. 

Wskazała, że Wójt był na komisji, wspólnie rozmawiali i Wójt również stwierdził, że to istotna 

zmiana w budżecie i nie muszą się spieszyć, można odłożyć to z propozycją spotkania z Panią Wice 

komendant, którą można zaprosić na komisję. Radna dodała, że następnie Wójt wyszedł z posiedzenia, 

ponieważ wzywały go obowiązki w urzędzie, natomiast rozmawiali jeszcze chwilkę na ten temat 

w gronie Komisji i z p. Skarbnik na temat stanu finansów. Radna wskazała, że decyzja ostateczna nie 

zapadła, ale skłaniają się ku temu, by dofinansowania nie zwiększać drastycznie, jeżeli w ogóle 

zwiększać. Radna wskazała, że istotnym będzie spotkanie się z Wice komendantem. Radna dodała, 

że Wójt przekazał informacje, że ponad 1000 jednostek pracuje na rewirze dzielnicowym i każdy 

z radnych będzie miał jeszcze trochę czasu by się nad tym zastanowić i podjąć właściwą decyzję. 

Radna poinformowała, że po sesji zorganizują komisje i zaproszą wszystkich radnych i Wice 

komendant by posłuchać argumentów i podjąć dyskusje 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że będąc na posiedzeniu Komisji Budżetowej, że również Komisja 

Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych pochyliła się nad tym tematem 

i niezależnie od tego, że większość wyraziła opinie, że komisariat jest ważnym elementem dla 
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bezpieczeństwa, aczkolwiek niekoniecznie wiedzą, czy jest niezbędny w takim zakresie finansowym, 

a tym bardziej czy gmina powinna finansować go w takim stopniu. Dodał, że chcą pozostawić decyzję 

do owego spotkania.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że oświadczenie jest autonomiczną decyzją Rady 

Gminy. Dodał, że wszystkie ostatnie oświadczenia były przygotowywane indywidualnie przez 

Przewodniczącego, ale jako Wójt wyraża gotowość w każdym momencie do merytorycznego wkładu 

czy przygotowania oświadczenia, gdyby była potrzeba wspólnie z Panem Mecenasem. Wójt wskazał, 

że za słuszne uważa zaproszenie przedstawicieli Policji. Wójt przypomniał zebranym, że naturalnym 

udziałowcem w tym zadaniu jest starostwo powiatowe, które już wyraziło akces. Wójt wskazał, że są 

za to bardzo wdzięczni. Akces udziału w realizacji a przede wszystkim w finansowaniu, bo 

inwestorem pozostaje Komenda Wojewódzka. Wójt przypomniał zebranym o czym wspominał na 

komisji, że po otrzymaniu pisma z Komedy Wojewódzkiej wystąpił do Komendanta Wojewódzkiego 

Policji Pana Nadinspektora Piotra Mąki i do Pana Starosty o zwiększenie przedstawiając aktualny stan 

i fakt, że wystąpił do starosty licząc na zweryfikowanie decyzji, która gwarantuje na projekt 

700.000,00 zł. 

Radna J. Radzięda odnosząc się do posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych z dnia 25 maja br. i przekazanej na posiedzeniu informacji, która 

pojawiła się o tym, że policja wycofała się z deklaracji o zwiększeniu stanu etatowego 

po wybudowaniu nowego komisariatu przekazała informacje, że zweryfikowała tą informację i jest 

ona nieprawdziwa. Radna wskazała, że pozostają w mocy ustalenia, które przekazywał radnym 

poprzedni Komendant Dominik Sierżant i jeśli powstanie komisariat to będzie zwiększona obsada 

etatowa umundurowanych policjantów.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2031-2041. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/668/23 została przyjęta. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.:” 

Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, 

gmina Suchy Las” (01:45:51*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.:” Poprawa efektywności 

energetycznej poprzez modernizację oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/669/23 została przyjęta. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 

gruntu nr 179/7 w Suchym Lesie (01:46:58*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu nr 179/7 

w Suchym Lesie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/670/23 została przyjęta. 

bez dyskusji  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych 

obiektów użyteczności publicznej – świetlic wiejskich, osiedlowych i Domu Osiedlowego 

(01:48:02) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów użyteczności 

publicznej – świetlic wiejskich, osiedlowych i Domu Osiedlowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/671/23 została przyjęta. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej (01:49:17*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że ten punkt miał być 

opiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, ale Komisja tego punktu 

nie opiniowała. W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że dyskutowali na ten temat ostatnio na komisji oraz 

sprawa była przedmiotem obrad na spotkaniu z szefami jednostek pomocniczych. Wskazał, że bardzo 

dużo uwag i ciekawych wniosków budowanych na prędce na spotkaniach, nieraz w wyniku 

przemyśleń po powrocie do urzędu, pewnie radni również mieli przemyślenia. Wójt wskazał, 

że po ostatnim spotkaniu zauważyli, że dzięki dyskusji zmniejsza się ilość ryzyk, które pojawiają się 

w trakcie wykonywania realizacji zadań, a nie pozyskiwaniu środków przez jednostki pomocnicze. 

Wójt podkreślił, że dla urzędu najważniejsza jest realizacja zadań, która została uchwalona przez 

mieszkańców, którzy oczekują by dane zadanie zrealizować. Wójt wskazał, że nie raz na przeszkodzie 

stoi brak środków, bo zabraknie na przykład 5% czy 10% w wyniku analizy rynku czy postępowania 

przetargowego zabraknie na realizację. Wójt wskazał, że na przedstawianych przykładach czy były 

to ławeczki w Biedrusku czy inne przykłady potrzebny jest mechanizm szybkiego reagowania. 

Wójt wskazał, że mówili o zarządach osiedli, radzie sołeckiej. Wójt podkreślił, że już w trakcie 

spotkania pojawił się pomysł, który jeszcze bardziej pozwala usprawnić możliwość wyrównania 

środków, dopisania środków, które pozwalałyby na realizację zlecenia czy podpisanie umowy 

na dostawę czy usługę. W związku z powyższym Wójt Gminy Suchy Las zawnioskował 

o wprowadzenie autopoprawki poprzez dodanie w par. 4a ust. 5: „Tworzy się kwotę rezerwową 

w wysokości 30.000,00 zł (słownie: trzydzieści tysięcy złotych) z przeznaczeniem do wykorzystania 

na realizację zadań, o których mowa w ust. 2. Środki te będą wykorzystywane w celu realizacji tych 
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zadań, które nie zostały zrealizowane z uwagi na brak wystarczających środków finansowych, którego 

nie dało się przewidzieć na etapie oceniania przez wójta propozycji zadań.” Wójt poinformował, 

że jest to około 5%, czyli kwota, która patrząc na ostatnie 3 budżety całkowicie załatwi problem 

szybkich dokładek, które Rada gminy bez potrzeby ze strony mieszkańców. Wójt stwierdził, że zapis 

tworzy kwotę rezerwową, która w ocenie p. Skarbik, która musiałaby być na sesji i to potwierdzić, 

gdyż przekazuje to co powiedziała p. Skarbnik, że w trybie zarządzenia w sytuacjach nagłych można 

zadysponować urzędowo rozdysponować środki. Wtedy Wójt informuje Radę na następnej sesji o tym 

i umowa jest podpisywana. Wójt wskazał, że nie rezygnuje z punktu 4, czyli kwoty, które umknęły 

i zostaje kwota duża niezaplanowana w budżecie i nieuzgodniona z mieszkańcami. Wójt wskazał, 

że nie mówi o kwotach uchwalanych, a o tych nieuchwalanych, które pozostają i liczą ponad 10% 

kwoty ogólnej. Wójt stwierdził, że to mogą być rzadkie sytuacje, ale proponują zapis by nie było 

niepotrzebnej dyskusji, bo byłaby to dyskusja już o ładnych tysiącach złotych.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że jako przewodniczący 

zarządu osiedla w imieniu części przewodniczących zarządów osiedli i części sołtysów cieszą się 

z tego powodu, że po 6 latach uda się uporządkować sprawę środków finansowych, które pozostały 

z roku ubiegłego z wykonywania zadań lokalnych. Przewodniczący podkreślił, że temat wielokrotnie 

był poruszany, że nie ma mechanizmu, który by określał w jaki sposób środki powinny być 

zaplanowane i kiedy powinny być wydatkowane. Przewodniczący Rady wskazał, że części 

Przewodniczącym i Sołtysom w projekcie uchwały nie podoba się zapis przesłany do Wójta, 

a mianowicie pierwszy zapis pozytywnie rozpatrzony przez Wójta a zmiana terminu, do kiedy Pani 

Skarbnik ma przesłać dane dotyczące wysokości środków, jakie pozostały z roku ubiegłego z daty 30 

kwietnia na 31 marca. Przewodniczący wskazał, że cieszą się, że taki zapis nastąpił, ale nie podoba im 

się zapis § 4a dotyczący 10%, które Wójt chciałby, by w przypadku, gdy środki będą wyższe trafiały 

do budżetu gminnego i zmiany, również które mają na uwadze, o których wielokrotnie mówili na 

spotkaniach, a mianowicie sposób planowania środków z roku ubiegłego. Przewodniczący Rady 

wskazał, że Wójt wpisał w projekt uchwały tylko jeden sposób wydatkowania środków, że są one 

dopisywane do środków planowanych na rok następny. Przewodniczący wskazał, że w tym momencie 

nie ma żadnej, innej furtki. Podkreślił, że sołtysi i przewodniczący zgłaszali dwa postulaty, jeden 

dotyczący zagospodarowania czy wydatkowania kwoty również w ramach uchwały mieszkańców czy 

zebrania sołeckiego, ale na zadania zaopiniowane pozytywnie na dany rok oraz drugi na zadania, które 

zostały zaopiniowane pozytywnie lub częściowo z uwagami, ale nie znalazły pokrycia środków 

finansowych i nie znalazły się w części planistycznej na dany rok. Wskazał, że są to uwagi, 

spostrzeżenia ze strony mieszkańców. Wskazał, że należy zacząć od przegłosowania autopoprawki 

dotyczącej paragrafu dodatkowego §5.  

Radna A. Ankiewicz odniosła się negatywnie odnośnie do propozycji Wójta, dlatego, że nie wiadomo 

kto miałby decydować komu zostaną przyznane środki na brakującą inwestycję. Wyraziła obawę, 

że może to spowodować pomimo świetnej współpracy przewodniczących i sołtysów konflikty komu 

się należało, komu się nie należało. Radna wskazała, że miło by było, gdyby na coś zabrakło środków, 

a kwotę uzupełniłoby się z danych środków, ale zdaniem Radnej nie jest to dobry pomysł. Radna 

wyraziła opinię, że dobrze się współpracuje przewodniczącym zarządów i sołtysom i nie należy 

stwarzać argumentów do tego by było gorzej. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że będzie uspokajał. Stwierdził, że dotychczasowa 

współpraca i zasada zaufania powoduje, że nie zakładają z góry, że w jednostkach pomocniczych będą 

z premedytacją niedoszacowywane zadania, bo jest kwota rezerwowa. Wójt wskazał, że mechanizm 

jest identyczny do tego który stosowali na wszystkich ostatnich trzech sesjach. Wójt wskazał, że na 

sesji dołożyli do inwestycji w ul. Kraterowej 300.000,00 zł, do Sucholeskiej Łąki dodali 129.000,00 

zł. Wskazał, że tutaj chcą zastosować ten sam mechanizm. Wójt podkreślił, że to jest dokładnie to 

samo. Wskazał, na przykładzie, że ofertę na 10 ławek składa pan Iksiński i wskazuje, że chce 
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10.000,00 zł a mamy 8.000,00 zł to dokładamy z rezerwy 2.000,00 zł i mamy całą kwotę. 

Wójt wskazał, że nieważne czy to będzie dotyczyło Jelonka, Osiedla Grzybowego, Złotnik, 

Golęczewa, Chludowa. Dodał, że zdarzają się niedoszacowania, jakby było to robione z premedytacją 

to wszyscy by to widzieli, że jest to niedoszacowane, bo gmina dołoży. Wójt wskazał, że obawiali się 

innych sytuacji, od strony formalnej, a mianowicie jak zostanie ocenione przez RIO. Wójt wskazał, 

że jak zostanie przesłane to wtedy się okaże. Dodał, że może wystąpić ryzyko, że na pierwszej sesji 

budżetowej Rada Gminy powie, że chcą dodać kwotę na zabytki na przykład. Wójt wskazał, że jest to 

rezerwa i albo zebrani się umawiają albo się nie umawiają. Wójt podkreślił, że jest to kwota 

rezerwowa na wyrównywanie braków w wydatkach w zadaniach lokalnych i tak będzie zatytułowana. 

Ale rada ma prawo rozdysponować tymi środkami. Wójt wskazał, że pokazują mechanizm, który 

znowu upraszcza to wszytko. Wójt wskazał, że będzie bronił tych 10% bo 10% z całości środków nie 

zdarzy się przypadkowo, zdarzy się bardzo rzadko a może w ogóle się nie zdarzy. Wójt podkreślił, 

że w gminie są doskonale działające rady sołeckie, zarządy osiedli, ludzie, którzy się na tym znają, bo 

jak ktoś się wkręci w rozliczanie środków to wszystko przychodzi z łatwością i raczej takich błędów 

się nie popełnia. Wójt dodał, że zdarzają się faktury przynoszone dwa miesiące po terminie a nawet 

rok po terminie. Wójt wskazał, że spodziewa się, że jak komuś się ślizgnie o 4.000,00 zł to też nie 

będzie wielkiego zaskoczenia i wtedy będą mówili, że jest to naturalne i trzeba dopisać 

to samorządowi, które środki nie wykorzystał do kolejnych lat. Wójt przypomniał zebranym gorące 

spory, gdy na jednym spotkaniu pojawiłaś się propozycja by dwa lata do tyłu się cofnąć. Wójt 

podkreślił, że nie jest to robione dla wysokości słupków w skarbonkach tylko robią to, żeby 

wykonywać zadania i na tym trzeba się skupić a nie na pieniądzach. Dodał, że póki co pieniędzy 

starczy i te mechanizmy jeszcze bardziej to zapewniają i utrwalają. Wójt wskazał, że mówi o sytuacji 

nadzwyczajnej, która ma nadzieje, że się nigdy nie przydarzy. Wójt poinformował, że mówi o tym 

z przekonaniem, ponadto wyraził żal, że p. Skarbnik jest nieobecna na sesji, bo wskazałaby, 

że najpewniejszą z formalnego punktu widzenia jest stara zasada środki niewykorzystane wracają do 

budżetu z wyjątkiem środków niewygasających. Wójt wskazał, że przy tym projekcie formuła 

środków wygasających stosują po zmianie w dwójce, tylko ze nie dotyczy to 10 miesięcy a 12 

miesięcy. Czyli zadania, które nie zostały wykonane, nie ma spawy zadanie przechodzi z pełnym 

finansowaniem na przyszły rok. Wójt wskazał, że budują szczelność w systemie, ulepszają to, ale 

najlepsza rozwiązaniem z formalnego punktu widzenia, gdyż jak doskonale radni wiedzą 

na dyscyplinę finansów publicznych jeździ tylko wójt, więc dla bezpieczeństwa i nie naruszania się 

na zarzut naruszenia dyscypliny finansów publicznych byłoby, gdyby środki z dniem 1 styczna 

wracały do budżetu Gminy Suchy Las.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że rozmawiają o punkcie 5, 

który zgłosił w autopoprawce Wójt. Wskazał, że na razie trzeba się tym zająć a zaraz zajmą się 

następnymi kwestiami projektu uchwały. Przewodniczący Rady wskazał, że należy pamiętać, 

że mobilizuje to przewodniczących i sołtysów by realizować małe zadania, a nie dużych zadań za 30, 

40 czy 50 tys. zł, bo jest za duże prawdopodobieństwo, że to zadanie przez pracowników urzędu 

gminy nie zostanie zrealizowane dzięki temu do budżetu gminy trafią duże pieniądze z zadań 

lokalnych. Przewodniczący Rady wskazał, że wie, że zaraz wójt powie, że taka jest furtka, że środki 

trafią do niewygasów i przechodzi to dalej, ale do końca nie ma pewności. Przewodniczący dodał, że 

nigdy nie było takiego zapisu dotyczącego 10%. Podkreślił, że jest to novum, które chce wprowadzić 

Wójt natomiast nie do końca to zebranych przekonuje, że będzie to miało wpływ na podwórka.  

Radna J. Pągowska odnośnie pkt.5 wskazała, że ma mieszane uczucia czy zapis jest poprawny. 

Radna odniosła się do wspomnianego przez Wójta zaufania w przydzielaniu środków. Radna 

stwierdziła, że już wypowiedzieli się sołtysi i przewodniczący, może nie wszyscy, ale Przewodniczący 

Rady jak wskazał, reprezentuje większość i być może nie należy się za długo rozwodzić nad tym 

tematem.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że zebrani spotykają 

się regularnie raz w miesiącu i jeśli będzie potrzeba zwiększenia środków na niedoszacowane zadania 

lokalne to sprawnie rada może to zrobić w każdym miesiącu. Dodał, że nie widzi potrzeby tworzenia 

kwoty rezerwowej. W takiej sytuacji radni przedyskutują sprawę i jeśli uznają, że faktycznie te ławki 

nie zostały doszacowane to w każdej chwili mogą taką uchwałę podjąć i nie ma potrzeby 

wprowadzania kwoty rezerwowej. 

Radny J. Dudkiewicz wyraził opinię, że z jednej strony wydawałoby się, że jest to dobry pomysł, ale 

podziela pogląd Radnej A. Ankiewicz, że może to budzić kontrowersje kto dostał a kto nie dostał. 

Radny poprosił o wyjaśnienie czy idea polega na tym, że byłby fundusz, który arbitralnie Wójt 

decydowałby, czy dołożyć środki w danym sołectwie czy osiedlu. Radny wskazał, że obecnie są takie 

sytuacje, że składają jako sołtysi i przewodniczący zarządów różne prośby o dodatkowe środki i jak 

rozumie, decyzje byłyby podejmowane, poza tym funduszem, ale również ujmowane w budżecie jak 

powiedział Wiceprzewodniczących w ramach zmian budżetowych comiesięcznych. Radny stwierdził, 

że nie jest przekonany czy ma być to w tej formule. 

Radny M. Przybylski przypomniał o stanie faktycznym. Kontrowersje budzi § 4a i jego nowelizacje 

licząc od najstarszej złożył Wójt i uzupełnił ją o pkt 5. Radny wskazał, że w kolejności wypowiedział 

się na ten temat pisemnie składając swoją propozycję Przewodniczący Rady. Radny wskazał, 

że dzisiaj zrobił to Radny Przybylski, gdzie zaznaczył, że jego pomysł dotyczy przede wszystkim 

znalezienia kompromisu pomiędzy tymi dwoma stanowiskami i zwrócił uwagę, by przepisy uprościć, 

znaleźć formułę by przeciętny człowiek mógł się zorientować i odnaleźć w tych zapisach. Radny 

stwierdził, że na przykład dzielenie środków finansowych na pochodzących z niezrealizowanych 

zadań w danym roku oraz środków zaoszczędzonych przy realizacji zadań to nie specjalnie znajduje 

sens by w ten sposób to formułować. Bądź by skarbnik miała informacji po sporządzeniu sprawozdań 

z wykonania wydatków budżetowych. Radny wskazał, że Skarbnik może procedować swoje sprawy 

i nie wie czy jest sens w zadaniach lokalnych zapisywać takie czynności. Radny zaproponował 

brzmienie paragrafu 4a, którą to propozycję przesłał Radnym, więc nie będzie jej odczytywał. Dodał, 

że rozmów było sporo. Wskazał, że z wieloma względami zgadza się z Wójtem i Przewodniczącym. 

Odnośnie do punktu 5 stwierdził, że ze względów formalnych i logiki tworzenia prawa zapis 

wprowadza chaos. Radny dodał, że procedowanie paragrafu 4a autorstwa radnego lub tego co 

zaproponował Przewodniczący mija się z celem. Dodał, że nie wie czy to się zamknie w logice 

prawnej. Radny stwierdził, że najwłaściwszym rozwiązaniem będzie przełożenie projektu uchwały na 

sesję czerwcową. Wskazał, że dostali materiały, znają stanowisko Wójta uzupełnione o punkt 5. 

Radny wskazał, że Radna A. Ankiewicz się wypowiedziała i zapewne inni szefowie jednostek 

pomocniczych się również wypowiedzą i najwłaściwiej byłoby wycofać projekt z porządku obrad 

i przygotować ten paragraf 4a, na sesję dnia 23 czerwca br. by przyjąć ten paragraf 4a. Radny dodał, 

że jeśli chodzi o pozostałe kwestie uchwały to są ok. Radny złożył formalny wniosek o wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że wniosek Radnego jest 

dalej idący. Przewodniczący spytał Mecenasa, czy Rada ma najpierw przegłosować autopoprawkę 

Wójta czy przejść do wniosku o wycofanie punktu z porządku sesji. 

Mecenas H. Kuligowski stwierdził, że jest to wniosek formalny, który trzeba przegłosować. 

Natomiast każdy kto chce się w tej sprawie wypowiedzieć może zabrać głos. 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że skoro mają robić przymiarki do zwiększenia kwoty na 

pobudzenie aktywności to może warto pomyśleć nie o dokładaniu 30.000,00 zł, o które by się bili 

sołtysi i przewodniczący zarządów osiedli, a dołożenie 20.000,00 zł i przygotowanie wreszcie budżetu 

obywatelskiego, małego budżetu obywatelskiego na próbę 50.000,00 zł i niech rzeczywiście 

to pobudzi współprace i integrację jednostek. Radna stwierdziła, że integracja może przyczynić się 

do tworzenia wspólnych projektów, współpracując i zapraszając mieszkańców na przykład na jedną 
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imprezę. Radna wyraziła opinię, że powinien być to budżet obywatelski, o którym mówią od początku 

kadencji i być może to jest sposób na pobudzenie aktywności społecznej.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jest zwolennikiem budżetu obywatelskiego. 

Wskazał, że w pewnym momencie byli blisko wejścia w obszar dyskusji na temat ukształtowania 

zasad, które dotyczyły budżetu obywatelskiego. Dodał, że jak wreszcie zrozumieli, że tak naprawdę 

Jelonek może spokojnie konkurować z Suchym Lasem i wagami głosów wygrywać w sytuacji, gdyby 

wprowadzili system głosowania nad budżetem obywatelskim. Wójt wyraził obawę, że ukształtowany 

ustrój wymagałby równoległego okresu przejściowego, gdzie równolegle by funkcjonował budżet 

obywatelski z zadaniami lokalnymi czy funduszem sołeckim, gdyż tak naprawdę zadania lokalne 

to jest trochę przemodelowany fundusz sołecki. Wójt wskazał, że dzisiaj jest dobrze zebranym z tym 

i mieszkańcy się do tego przyzwyczaili. Wójt stwierdził, że gdyby dzisiaj pójść w 10 tematów, które 

mogłyby być realizowane na terenie gminy, a części nie udałoby się zrealizować to byłoby to źle 

odebrane. Wójt stwierdził, że sama idea jest dobra i można taki pilotażowy program przygotować. 

Wójt wskazał na drugi wniosek wskazując, że za dużo czasu nie mają, a do końca czerwca muszą 

podać kwoty do dyspozycji, a jak przyjmą 20 to jest jeszcze wojewoda i RIO. Wójt stwierdził, 

że uchwała ma trochę innowacji i jest ryzyko, że wojewoda albo RIO mogą zamieszać. Wójt wskazał, 

że jeśli rozmawialiby o przełożeniu to apeluje by zrobić przełożenie jako zmiana uchwały, a przyjąć 

kwotę bazową by już można było przekazać kwotę do osiedli i sołectw kwotę do dyspozycji, bo są 

to kwestie regulacyjne, a kwestie finansowe już pozwoliłyby na działanie.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że co do kwoty bazowej 

wszyscy się zgadzają, kwota 24.000,00 zł widnieje od roku 2015 i czas najwyższy by uległa zmianie. 

Przewodniczący zaproponował zmianę do 27.000,00 zł tj. wzrost o niecałe 12%. Wskazał, że jest 

to dobre rozwiązanie i krok do przodu. Przewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli ma to w jakiś 

sposób przyczynić się do tego, że ułatwi to wszystkim życie, to również jest za tym wnioskiem, 

by przynajmniej w tej części przyjąć projekt uchwały, który dotyczy kwoty bazowej bez całego §4a. 

Przewodniczący wskazał, że autopoprawka Wójta dotyczyła pkt. 5 §4a, a wniosek Radnego 

M. Przybylskiego dotyczył ściągnięcia projektu uchwały z porządku obrad.  

Radny M. Przybylski wskazał, że odbył nieformalną dyskusję z Wójtem i zaproponowałby Wójt 

wycofał punkt 5, czyli § 4a z uchwały, a Wójt zaproponował by Radny to zrobił, więc Radny może 

wycofać wniosek formalny i jednocześnie złożyć wniosek o wykreślenie z projektu wójta pkt. 5. 

Radny M. Przybylski wycofał złożony wniosek.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że nie skończył swojej poprzedniej wypowiedzi, 

bo Radny go zagadał, a w kolejności Przewodniczący odebrał głos. Wójt Gminy zgłosił wycofanie 

autopoprawki, wiedząc, że się nie ostanie, jeżeli Radni będą za tym by przyjąć uchwałę w kwocie a do 

dalszej dyskusji zostawić § 4a. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego, który 

stwierdził, że jest to niepotrzebne, bo w każdym miesiącu zebrani spotykają się na sesjach i mogą 

takie uzupełnienie w trybie zwykłym zrobić. Wójt stwierdził, że jest to trochę charakterystyczne dla 

naszej gminy. Wskazał, że chciał pokazać źródło finansowania, bo tym samym po wskazanie kwoty 

rezerwowej na realizację tych konkretnych uzupełnień pokazują źródło finansowania, by radni nie 

musieli kreować i poszukiwać na sesji źródła finansowania wydatków i zwracać się do Wójta czy do 

Skarbnika o zatwierdzenie propozycji czy pokazania pozycji w budżecie. Wójt wskazał, że to rozumie, 

bo Gmina Suchy Las jest gminą, której głód w oczy nie zajrzał na razie i zawsze sytuacja była na tyle 

komfortowa, że zawsze kwoty 5.000,00 zł, 10.000,00 zł się znajdowały. Wójt wskazał, że rozumie 

przyzwyczajenie Radnego T. Sztolcmana do tej sytuacji, ale scenariusze mogą być różne i różnie 

może się w przyszłości potoczyć sytuacja w samorządzie a propozycja Wójta pokazuje to źródło. 

Wójt wskazał, że każdego roku 5% czy 30.000,00 zł co może być modyfikowane i jest gwarantowane 

na tego typu uzupełnienia. Wójt Gminy Suchy Las wskazał, że chciał pomóc i na stałe wskazać źródło 

finansowania i uprościć procedurę.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał Mecenasa czy w projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie programu Pobudzania Aktywności Obywatelskiej można 

wykreślić punkt trzeci, a resztę pozostawić w niezmiennym zapisie. 

Radny Z. Hącia wyraził opinię, że ta rezerwa, którą Wójt proponuje jest rezerwą, która pozwala 

czasami zadziałać w takich gorących sytuacjach. Radny wskazał, że z jego doświadczenia jako sołtysa 

przez kilkanaście lat wskazał, że czasem trzeba iść po prośbie, żeby dołożyć te 5.000,00 zł do jakiejś 

inicjatywy, bo nagle wychodzą określone koszty, a zaplanowane środki nie starczają. Radny 

stwierdził, że jeśli na gorąco można dostać środki z tej rezerwy to pozwala uzupełnić braki. Radny 

wskazał, że jest okres, gdy rada się nie spotyka od lipca do końca sierpnia, a w tym czasie dzieją się 

różne imprezy i środki na szybko są potrzebne. Dodał, że nie chodzi o to by rywalizowali ze sobą 

tylko decyzja jest podejmowana przez Wójta po rozpatrzeniu wniosku. Radny wskazał, że należy mieć 

zaufanie do Wójta, że nie będzie dzielił tego według tego kto ładniej patrzy czy lepiej śpiewa. Radny 

wyraził opinię, że taka rezerwa powinna być, bo daje sołtysom i przewodniczącym możliwość 

działania, że zawsze znajdzie te parę złotych w budżecie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę by Mecenas 

H. Kuligowski mógł przygotować opinię prawną.  

 

Przerwa (02:26:24*)  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (02:34:29*)  

 

Mecenas H. Kuligowski wskazał, że jeżeli zrozumiał oczekiwanie zebranych, to powinien zostać 

złożony wniosek o wykreślenie z projektu uchwały zmieniającej ustęp 3 w §1.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył formalny wniosek 

o wykreślenie z projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności 

obywatelskiej ust. 3 z §1. 

Radny M. Przybylski ze względów formalnych wycofał swój wniosek.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

przyjęcia wniosku Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego R. Banaszaka o wykreślenie 

z projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności obywatelskiej 

ust. 3 z §1. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Zapis został wykreślony. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Programu pobudzania aktywności obywatelskiej 

z przyjętymi zmianami.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/672/23 została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak skierował prośbę do Wójta by w pracach 

nad zmianą §4a zaprosić sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli oraz radnych, jeśli takie prace 

będą prowadzone pod kątem zmiany. Dodał, że spotkania najlepiej jakby odbywały się po godzinie 

16:00.  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:38:18*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że wszystkie 15 projektów uchwał Komisja zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. Przewodniczący spytał czy tą opinię można potraktować łącznie do 

wszystkich punktów. 

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że przy akceptacji wszystkich Radnych jest to możliwe. 

Dodał, że rozpoczęto dyskusję nad pakietem projektów uchwał i opinia jest jednolita dla wszystkich, 

ale trzeba każdą z uchwał przegłosować oddzielnie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

Radny K. Łączkowski przedstawił rys historyczny głazu Bogusławskiego, zlokalizowanego 

w Glinnie z tablicą upamiętniającą narodziny ojca teatru. Radny wskazał, że w 1904 roku Niemcy 

zakończyli budowę obozu ćwiczebnego wokół Biedruska. Była to inwestycja na skalę europejską, 

którą zainteresował się Wilhelm II Hohenzollern, ostatni Cesarz Niemiec i Król Prus. Dnia 8 sierpnia 

1905 roku zawitał do Biedruska i spędził w nim noc. Ta wizyta zaowocowała pojawieniem się 

w przestrzeni publicznej głazu, aby odpowiednio upamiętnić zacnego gościa. W okolicy kasyna 

oficerskiego posadowiono Kamień Cesarski. Dodał, że są z tego okresu historyczne widokówki,  

chętnie zaprasza do Biedruska by pokazać, gdzie pierwotnie stał kamień. W 1928 roku cesarz 

abdykował, kończy się I Wojna Światowa, w Poznaniu wybucha Powstanie Wielkopolskie. Powstańcy 

przybyli do Biedruska i przejęli obóz ćwiczebny. Powstańcy zamalowywali na pomnikach stare nazwy 

niemieckie umieszczając na nich nowe, ważne polskie informacje. Przypuszcza się, że tak został 

usunięty napis o Kamieniu Cesarskim i został wpisany inny, dotyczący przejęcia obozu przez 

Polaków. Po wojnie kamień został zapomniany. W 1945 r. decyzją ówczesnego Ministra Obrony 

Narodowej w Biedrusku powstaje Centralny Poligon Artyleryjski nr 2. Część wsi Glinno, Glinienko 

zostały wchłonięte do poligonu. W ilustrowanym Kurierze Polski z 1947 r. wskazano, że nieudało się 

uratować dworku, w którym mieszkał Wojciech Bogusławski. Przed wojną mieszkała w nim rodzina, 

w której żyła pamięć Bogusławskiego. W 1951 r. dworek spłonął a na drzewie powieszono tabliczkę 

zawiadamiającą o miejscu urodzenia Wojciecha Bogusławskiego. Radny kontynuując wypowiedź 

wskazał, że oficer Kapitan Drausowski służący w Biedrusku ozdobił pamiątkowe miejsce trwalszym 

pomnikiem i przetransportowany został głaz upamiętniający cesarza, na którym pojawiła się 

informacja upamiętniająca Wojciecha Bogusławskiego.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/673/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:48:20*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Chojnickiego. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/674/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:49:15*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu przy Radojewie. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/675/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:50:02*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu wyniosłego. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/676/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:50:51*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu na poligonie. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/677/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:51:50*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu siedmiopiennego. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 
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Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/678/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:52:40*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu przy Warcie. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/679/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:53:20*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębów Łagiewnickich. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/680/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (02:54:16*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębów Marianowskich. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący 

Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/681/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:55:04*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 1. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/682/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:55:51*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 2. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/683/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:56:33*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 3. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/684/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:57:19*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 4. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/685/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:58:00*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 5. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/686/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 
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Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (02:58:44*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały wskazując, że dotyczy dębu Złotkowo 6. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LVIII/687/23 została przyjęta. 

Podczas głosowania nieobecna Radna I. Koźlicka 

 

Ad. 27. Informacje  

• Informacje Wójta Gminy (02:59:31*)  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

z zakresu Referatu Komunalnego: 

− odbywają się równania wiosenne dróg, w zasadzie zakończone zgodnie z harmonogramem, który 

był podstawą wykonywana prac na zasadzie powierzenia przez ZGK, 

− trwa koszenie poboczy i zamiatanie ulic, 

− drogi powiatowe – w związku z informacją od mieszkańców, że przy pasach powiatowych 

te prace nie są wykonywane częściowo zadania zostały wykonane przez ZGK. Wójt wskazał, 

że informacja została zgłoszona do powiatu, ale powiat wskazał, że od 1 czerwca powiat na tych 

odcinkach, na których gmina nie wyręczy powiatu będą realizować koszenia.  

− parking przy kościele w Chludowie – koncepcja na około 40 miejsc parkingowych z kostki 

przepuszczającej wodę została przekazana do BI. Na podstawie koncepcji ogłoszony zostanie 

przetarg w trybie „zaprojektuj wybuduj”. Wójt poinformował, że w ocenie Starosty Powiatowego 

projekt jest wymagany wybrano opcje zaprojektuj i wybuduj tzn. projekt uproszczony. 

Wójt dodał, że zaproszono również ZGK do złożenia ofert. Wójt przypomniał zebranym, 

że pierwszą ofertą w trybie powierzenia była oferta ZGK, która znacznie przekraczała środki na 

realizacje. Wójt wskazał, że zostało to zmodyfikowane, a następnie wróciło do RK, które 

przekazało zadanie do BI, bo jest to zadanie o charakterze inwestycyjnym w związku z tym będzie 

to realizowane w trybie przetargowym. 

− rozpoczął się remont wejścia głównego do Urzędu Gminy – utrudnienia mogą potrwać około 2 

tygodni. Wójt poinformował, że wartość remontu wyniesie około 15.000,00 zł. Podkreślił, 

że trzeba było to zrobić, bo płytki się odparzyły, odkleiły, było nieestetyczne i niebezpieczne.  

− na początku czerwca pojawią się tablice informacyjne świetlne dotyczące skrzyżowań 

równorzędnych na Osiedlu Grzybowym. Montaż przed 10 czerwca. 

− przetarg na modernizację oświetlenia w Złotnikach – trwa sprawdzanie ofert, 
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− spowolnienie ruchu w Zielątkowie – wysłane zostały pisma do Zarządu Dróg Powiatowych oraz 

do Rady Powiatu z wnioskiem o zgodę. Oczekiwanie na odpowiedź. Wójt przypomniał, 

że finansowanie tego zadania leży po stronie Gminy Suchy Las.  

− Zielątkowo ulica Dworcowa 44 – skrzynka jest pełna, jest infrastrukturą i stoi w pasie drogowym 

drogi powiatowej. 

− Wniosek Wójta o remont drogi z płyt – ulica Meteorytowa na odcinku od Alejowej do Leśnej. 

Pismo zostało wysłane 12 maja. Wskazał, że w poniedziałek odbywa się spotkane o godzinie 9:00 

z nadleśniczym Markiewiczem z Nadleśnictwa Łopuchówko. Wójt wskazał, że w agendzie 

spotkania jest też remont ulicy Meteorytowej. Wójt podkreślił, że będzie okazja porozmawiać 

i uzgodnić coś w tej sprawie. Dodał, że wysłano do Nadleśnictwa żądanie korekty zieleni 

wychodzącej w pas drogowy przy ulicy Meteorytowej i Leśnej.  

− komunikacja publiczna na dni Gminy Suchy Las. Wójt poinformował, że miejsce sprawdziło się 

na ostatnim festynie, mankamentem jest liczba miejsc parkingowych, dojazd i parkowanie. 

Wójt poinformował o czym też będą informować intensywnie i głośno, że zostanie uruchomiona 

linia z parkingu GOS w Suchym Lesie autobus będzie kursował co 20 minut na przystanek Terenu 

Aktywnej Edukacji i Sportu. Przejazd bezpłatny. Wójt poinformował, że zostanie uruchomiony 

specjalny autobus z Biedruska, by również mieszkańcy Biedruska mogli przyjechać na festyn. 

Wójt poinformował, że szczegóły zostaną ogłoszone wkrótce na stronie internetowej  

− wybieg dla psów przy ulicy Perłowej w Suchym Lesie – wskazał, że zostanie otwarty lada dzień. 

Nawierzchnia jest zróżnicowana. Wójt poinformował, że dostał część projekt dotyczącą 

zagospodarowania wód deszczowych w nowego wiaduktu w ciągu ulicy Sucholeskiej, gdzie 

w momencie realizacji tej inwestycji na terenie tego wybiegu będzie zakopany zbiornik wód 

deszczowych. Wójt wskazał, że nic się w kwestii psiego wybiegu nie zmieni, ale nie ma innej 

możliwości, gdyż trzeba podczyszczenie tej wody zrobić. Wójt poinformował, że inaczej, gdyby 

chcieli to zrobić na terenie zielonym to musieliby nad rowem przeprowadzić przepompownią 

wodę deszczową, żeby ją potem grawitacyjnie spuścić do rowu co byłoby karkołomnie i o wiele 

bardziej kosztowne. 

− przetarg na budowę parku za kościołem – oferty są sprawdzane szczegółowo, a jednocześnie 

oczekiwano na decyzję Rady umożliwiające podpisanie umów. Wójt dodał, że na tą chwilę 

wiedzą, że taką możliwość mają po obecnej sesji.  

− przedłuża się przetarg na budowę skatepark w Suchym Lesie – informacja została udzielona 

na poprzedniej sesji. Wypełniają obowiązek nałożony przez Starostę Powiatowego i w projekt, 

który określa przedmiot zamówienia będą wpisywali zieleń izolacyjną i wtedy nie będzie 

problemu.  

− trwają naprawy wytypowanych elementów placów zabaw na terenie gminy. 

− szafka prądowa przy Paru Balaton w Chludowie – szafka jest zabezpieczona kłódką. Aerator 

zostanie ponownie uruchomiony w poniedziałek po wstępnym oczyszczeniu okolicy, 

po wyczyszczeniu stawu w z glonów, moczarki kanadyjskiej i gałęzi. 

− projekt budowy boiska w Chludowie przy ulicy Dworcowej, Tysiąclecia – gmina dostała warunki 

od Enea. Operator w sprawie skablowania linii napowietrznej w miejscowości. 

Wójt poinformował, że w tej chwili będą weryfikowali, przemodelowali i zwracali się po raz 

kolejny do Enea w Szamotułach, gdyż zakres wskazany przez nich byłby wydatkiem 

przeogromnym. Wójt poinformował, że szacując wydatek na podstawie tego co jest w Złotkowie 

albo innych miejscach to koszt przeprowadzenia linii w granicach działki to kwota sięgająca do 

700.000,00 zł za samo skablowanie. Wójt poinformował, że gmina ma inny pomysł, ale 

przedstawiony zostanie najpierw do Enea, a jeśli uda się z uzyskać propozycje w specjalnej 

osłonie przeprowadzenia na skróty kabla i dostaną opinię pozytywną to Radni zostaną 

poinformowani.   
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− Złotniki – projekt boiska za 16.000,00 zł. Wójt poinformował, że do końca sierpnia nastąpi 

wykonanie projektu boiska, który zakłada same boiska sportowe – duże boisko 46x37 m. Gmina 

zrezygnowała z poliuretanu na rzecz niskiej, gęstej trawy sztucznej ze sztucznego jedwabiu. 

Boisko będzie szkolne, ogólnodostępne z oświetleniem i dojściem od ulicy Lazurytowej. Projekt 

jest kompleksowy zawiera media, oświetlenie, ogrodzenie, uzbrojenie etc. Wybrano sierpień by 

sprawdzić, ile będzie brakowało do pełnej kwoty, gdyż kwota dzisiaj zabezpieczona w budżecie 

jest zbyt dużą kwotą na projekt, natomiast wykonanie boiska jest szacowane na kwotę między 

500.000,00 zł a 700.000,00 zł. Poinformował, że dokładnie to zostanie określone w kosztorysie 

inwestorskim. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 

przeciwpożarowych w SP1 – w toku prace projektowe. Czas realizacji zadań projektowych – 

koniec 2023 roku. W styczniu powinno być pozwolenie na budowę.  

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – w toku prace projektowe. W grudniu 2023 roku powinien być 

projekt budowlany. Do końca maja 2024 r. wniosek o pozwolenie na budowę zostanie złożony 

w starostwie.  

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Diamentowa, ul. Szafirowa i ul. Rubinowa – droga wraz infrastrukturą kanalizacyjno-sanitarną 

i deszczową. W toku są prace wykończeniowe, porządkowe. Wykonywana jest inwentaryzacja 

geodezyjna i kompletowanie dokumentów do formalnego odbioru.  

− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 

ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – układanie nawierzchni będzie odbywało się 

równolegle z rejonem ulicy Diamentowej w Suchym Lesie. Termin zakończenia ścieżki – 

czerwiec 2023.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt – 

trwają prace, kolejny etap został rozliczony i zapłacony. Złożono wniosek o wydanie pozwolenia 

na budowę w starostwie. Jednocześnie trwają prace nad projektem technicznym. 

− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – kontynuowane są prace 

związane z budową kanalizacji deszczowej, budową oświetlenia. Prace będą trwały jeszcze rok 

do końca czerwca 2024 zgodnie z umową i harmonogramem zatwierdzonym przez wykonawcę. 

Otrzymano analizę w zakresie kolizji przy ewentualnej realizacji równoległej inwestycji obok na 

ulicy Poznańskiej – tj. budowy ronda. Dnia 25 maja br. odbyło się spotkanie z Dyrekcją Zarządu 

Dróg Powiatowych. Przewidują, że jeśli wszystkie okoliczności będą sprzyjały to we wrześniu, 

październiku zostanie ogłoszony przetarg na realizację tego zadania. Droga jesionowa będzie 

drogą bitumiczną do połowy.   

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – budowa Kwiatowej i Krętej. Wykonawcą ulicy Krętej 

jest firma An-Max z Rogoźna – terminem umownym jest sierpień 2023 r. Wykonywane są prace 

brukarskie. Nawierzchnie bitumiczne będą wykonywane w terminie czerwiec, lipiec. Odnośnie do 

budowy ulicy Kwiatowej – terminem jest październik 2023 r. W tej chwili rozpoczęły się prace 

ziemne, budowana jest kanalizacja deszczowa oraz kanał technologiczny.  

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej 11 w Złotkowie – wykonawcą jest konsorcjum PRD z Koła, WPN 

Stasiak z Chodzieży. Terminem wskazanym na zakończenie inwestycji jest czerwiec 2024 r. 

Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji sanitarnej, deszczowej, wodociągowej 

i usuwaniem kolizji elektroenergetycznych i telekomunikacyjnych. Trwają roboty drogowe. 
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Podpisano porozumienie z firmą Gomez na wyznaczenie, zaprojektowanie oraz wydzielenie 

za odszkodowaniem pasa 4 metrowego na przejście pieszo-rowerowego zbudowanej drogi 

do przystanku kolejowego w Złotkowie a wysokości ulicy Lipowej.  

− Zielątkowo – budowa ulic Pogodnej i Słonecznej – termin wrzesień 2023 r. Na ulicy Słonecznej 

do wykonania są prace wykończeniowe i porządkowe. Na ulicy Pogodnej do wykonania są prace 

wykończeniowe i porządkowe. Na ulicy Pogodnej w chodniku wykonawcy odcinkiem rury, która 

może wyglądać jak słupek telekomunikacyjny zabezpieczył zasuwę. Przy krawędzi chodnika 

na skrzyżowaniu z ulicą Wyrzykowskiej stoi słupek lokalizujący zasuwę, który będzie jeszcze 

przestawiany.   

− Modernizacja węzła rdzeniowego dla Jelonka zlokalizowanego na skrzyżowaniu Muchomorowa 

i Sowia w Złotnikach – w toku procedura in-house. Zadanie zlecone spółce GCI. Planowana 

realizacja do końca roku.  

− Suchy Las – budowa ulicy Księżycowej – procedowana jest zmiana miejscowego planu dla tego 

rejonu. Wójt wskazał, że pojawiło się pytanie, dlaczego obok Kraterowej nie kontynuują ulicy 

Księżycowej. Do czasu uchwalenia zmiany planu procedura inwestycyjna zostanie zawieszona. 

Zakładają, że uchwalenie planu będzie zdecydowanie szybciej niż ZRIDowanie tego odcinka. 

Wskazał, że jest tam wjazd w projekcie planu jako pas i szybciej będzie przeprowadzić 

to procedura zmiany planu.  

− Złotniki – budowa wodociągu w ulicy Olchowej – projekt został uzgodniony z Aquanetem. 

We wrześniu 2022 r. wybrano biuro projektowe. We wrześniu złożono wniosek o te warunki, dnia 

26 października 2022 r. odmowa spółki Aquanet. Dnia 7 listopada 2022 r. wyszła informacja 

uzupełniająca z gminy. 29 listopada 2022 r. uzyskano warunki techniczne. Dnia 8 lutego 2023 r. 

złożono wniosek na naradę koordynacyjną ZUT. Dwukrotne uwagi ze strony Aquanetu. Dnia 19 

kwietnia 2023 r. uzyskano zatwierdzenie zespołu uzgadniającego dokumentacje. Dnia 25 maja 

2023 r. uzyskano decyzję lokalizacyjną w gminie. W maju złożono wniosek o uzgodnienie 

z Aquanet.   

− Chludowo – projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy Kościele) – wybrano 

koncepcję. Realizacja będzie procedowana w formule zaprojektuj i wybuduj. Postępowanie 

przetargowe planowane niezwłocznie. Wybór wykonawcy lipiec-sierpień.  

− Budowa wodociągu w ulicy Wichrowej – Aquanet kompletuje dokumentację i do połowy czerwca 

ma zapaść decyzja spółki co do sposobu i zasad wspólnej realizacji. Gmina kanalizacja sanitarna, 

Aquanet woda.  

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – wykonawca 

firma 01 Partner Łódź. Wykonywane są prace związane z podłączeniem kamen w nowych 

lokalizacjach. Wykonawca drugi GCI – wykonywane są podłączenia sieci światłowodowej 

do nowych lokalizacji. Uruchomiono 16 kamer, w trakcie uruchomienia 4 pozostałe. Planowane 

są ponadto 4 lokalizacje: Złotniki – Azaliowa, Pigwowa, Złotniki – Obornicka Pawłowicka, 

Golęczewo – Lipowa, Dworcowa, Biedrusko – Poznańska, Jesionowa. Dnia 27 maja 2023 r. 

odbędzie się spotkanie w sprawie dodatkowych punktów w Zielątkowie.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu Zamówień 

Publicznych odnośnie do postępowań przetargowych: 

− Chludowo – projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy Kościele) – sprawy na 

bieżąco. Najdroższa oferta ponad 4,5 mln zł. 

− Zielątkowo – projekt i budowa ścieżki rowerowej pomiędzy Zielątkowem a Golęczewem – gmina 

przejmuje finansowanie projektu i realizację. W SIWZ 4 miesięczny termin.  
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• Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (3:25:52*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

do wiadomości Rady Gminy Suchy Las następującej korespondencji: 

− Petycja złożona przez Stowarzyszenie na rzecz promocji przedsiębiorców w Złotnikach z siedzibą 

w Złotnikach przy ulicy Prostej – petycja została wysłana do Radnych i skierowana na ręce 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem procedowania.  

− dokument elektroniczny z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – naruszenia nieistotne 

dot. uchwały nr LVI/648/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2023 – naruszenia mają charakter nieistotny do wglądu w Biurze rady. 

− dokument elektroniczny z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – wezwanie 

do sprostowania dot. uchwały nr LVI/650/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Rozbudowa sieci 

kanalizacyjnej polegającej na wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych uniemożliwiających 

zainteresowanym podmiotom gospodarczym podłączenie ich nieruchomości do istniejącej sieci 

kanalizacyjnej” – Wystąpiła oczywista omyłka pisarska w podstawie prawnej – konieczność 

wyeliminowania błędu pisarskiego. 

− Pismo ws. budowy Komisariatu Policji w Suchym Lesie – pismo w trakcie procedowanie, przede 

wszystkim procedowane przez Komisje Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego.  

− Dnia 25 maja 2023 r. wpłynęło zgłoszenie rozwiązania klubu radnych Radni Niezależni.  

− Dnia 25 maja 2023 r. wpłynęło zgłoszenie utworzenia klubu radnych Gmina Obywatelska Suchy 

Las, przewodniczącą klubu Radnych jest Radna J. Pągowska.  

− Zaproszenie na uroczystości gminne dla Radnych z okazji 104 rocznicy odzyskania niepodległości 

przez Wielkopolskę i 4 rocznicy odsłonięcia Narodowego Panteonu Powstania Wielkopolskiego – 

18 czerwca 2023 r. w Narodowym Panteonie Powstańców Wielkopolskich w Biedrusku.  

 

• Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(03:31:16 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w minionym 

okresie nie było spotkania przedstawicieli gmin w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

Planowany jest zjazd na dzień 30 i 31 maja br.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. Spotkanie 

w formule zdalnej odbędzie się 26 maja 2023 r. o godzinie 9:00.  

 

• Informacje Przewodniczących Komisji Rady (03:32:04*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że od sesji nadzwyczajnej Komisja obradowała raz i opiniowała projekty uchwał na 

sesję.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja obradowała raz i opiniowała projekty uchwał na sesję. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja od ostatniej sesji spotkała się dwa razy. Odbyły się 

posiedzenia wyjazdowe jedno w straży gminnej, a drugie w obrębie dwóch obiektów Zakładu 

Gospodarki Komunalnej oraz opiniowano projekty uchwał na sesję.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja w minionym okresie nie obradowała.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Przybylski poinformował, że Komisja 

obraduje cały czas nad absolutorium dla Wójta. Przeprowadzono analizę wydatków i dochodów. 

Przeanalizowano wydatki z podziałem na bieżące i majątkowe i przy okazji WPF. Zakończono 

odnosząc się do stanowiska Kierownika Referatu BI kontrolę w zakresie realizacji świetlicy 

osiedlowej w Złotnikach Wsi. Komisja będzie formułować wniosek o udzielenie Wójtowi 

absolutorium. Poinformował, że nie ma zagrożeń terminowych, jeśli chodzi o złożenie wniosku 

do RIO Komisja zmieści się w terminie i przygotuje dokumenty na sesję czerwcową.   

 

• Informacje Radnych Powiatowych (03:34:55*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 28. Interpelacje i zapytania radnych (03:34:59*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o odpowiedzi 

na interpelację Radnego J. Dudkiewicza. Odpowiedź będzie dostępna w biuletynie informacji 

publicznej Urzędu Gminy Suchy Las. 

Ad. 29. Wolne głosy i wnioski (03:35:23*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy dotarła propozycja 

wyceny badania ubytków wody na zalewie w Biedrusku. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że wycena jest na kwotę 30.000,00 zł. Została 

wybrana firma. W kolejnym tygodniu nastąpi podpisanie umowy, wizja lokalna. W poniedziałek będą 

o ty rozmawiać z Nadleśniczym, gdyż prawdopodobnie wizja będzie obejmowała szerzy rejon. Wójt 

wskazał, że z tego co pamięta czas to 2 miesiące.   

 

Radna J. Radzięda poinformowała, że dnia 30 maja odbędzie się sesja inauguracyjna II kadencji 

Młodzieżowej Rady Gminy o godzinie 16:00 na sali konferencyjnej Parku Wodnego OCTOPUS. 

Radna odnosząc się do budowy boiska w Chludowie poprosiła by urząd z planowaniem terenu 

poczekał aż Młodzieżowa Rada Gminy przeprowadzi konsultacje wśród młodzieży Chludowskiej, 

by teren był zagospodarowany zgodnie z ich oczekiwaniami, bo być może wcale nie będzie chodziło 

o boisko piłkarskie. Radna spytała czy coś się ruszyło w sprawie widny w szkole podstawowej 

w Chludowie. Radna poinformowała, że kolejny raz mieszkańcy doświadczają fali odorów spytała 

o relację rzędu gminy z ZZO, czy ZZO wywiązuje się ze zobowiązanie, że będzie informowało urząd 

o planowanych pracach i ewentualnych odorach, kiedy mogą się wtedy uwalniać. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał, że ZZO poinformowało urząd o sytuacji z jaką 

borykali się po pożarze na terenie wysypiska. ZZO ze względu na bezpieczeństwo musieli wyłączyć 

wszystkie instalacje odsysające, gromadzące, spalające nadmiar gazu z siarkowodorem i to w ich 

ocenie mogło mieć to duże znaczenie, bo zbiegło się to w czasie z wystąpieniem odorów i pożarem. 
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Wójt poinformował, że przez 3 dni wszystkie instalacje były wyłączone, więc to w ich opinii wpłynęło 

na to co usłyszeli od mieszkańców, którzy kontaktowali się od razu z nimi i urzędem. Odnośnie do 

pozostałych spraw Wójt wskazał, że do tej pory nie ma analizy z uzupełnionym elementem oceny 

finansowej wprowadzenia biletu, pamięta o tym i lada moment powinno to nastąpić. 

Wskazał, że wspaniale byłoby wręczyć to wyliczenie do ich analizy na sesji otwierającej 

Młodzieżowej Radzie. Wójt poinformował, że Radzie gminy prześle informacje mailowo, żeby nie 

było, że Młodzieżowa Rada Gminy dostanie wcześniej niż Rada Gminy. Wójt poinformował, 

że z koncepcją by się nie obawiał, bo przeliczenie tego od nowa przez ENEA Szamotuły potrwa dłużej 

niż kilka dni a jest to warunek podstawowy, by nie robić nic pod drutami, bo trzeba by wtedy 

wyznaczać strefy. Wójt poinformował, że środki są tylko na koncepcje, a nie wykluczają żadnej opcji, 

ma być to teren dedykowany mieszkańcom z funkcją sportowo-rekreacyjną, a w takiej formule mieści 

się naprawdę wszystko. Wójt wskazał, że na windę został ogłoszony trzeci przetarg, ponieważ 

w drugim przetargu nie pojawiła się żadna oferta. Podkreślił, że istotnie zmieniono zakres i zarówno 

inwestycje w urzędzie jak i LARG prowadzą akcje informacyjną docierając do firm, które mogą 

złożyć ofertę w 3 postępowaniu. Wójt wskazał, że posiadają opinię prawną, która pozwoli na 

podstawie zmienionego zakresu na zaproszenie do negocjacji w przypadku, gdyby trzecie 

postępowanie się nie udało, jedną i drugą firmę, które złożyły w pierwszym postępowaniu oferty 

pozwalających skorzystać z trybu tzw. wolnej ręki. 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że interpelacja była pokłosiem działań w ramach Komisji 

Porządku Publicznego związanych z ruchem samochodów ponadnormatywnych, ciężarowych. 

Po spotkaniu 26 kwietnia br. poprosili o przedstawienie zestawienia wydanych zgód na poruszanie się 

po lokalnych osiedlach i osiedlowych uliczkach, bo w powszechnym odczuciu mieszkańcy jest to, 

że samochodów za dużo jeździ. Radny wskazał, że przekazana odpowiedź nie odpowiada na pytania, 

gdyż odpowiedź dotyczy w ogóle wydanych od roku 2004 do 2023 roku zgód na przejazd 

samochodami ciężarowymi. Wskazał, że jest to liczba 1088, czyli średnio 70 pojazdów rocznie.  

Radny wskazał, że prośba była o to, by zorientować się w jaki sposób weryfikują zgody czy 

są terminowe, czy bezterminowe, dlatego, że większość bohaterskich zatrzymań pojazdów, gdy 

wjeżdżają na ulice to jest machanie dokumentami, które nie mają żadnej daty. Wskazał, że tak robią 

kierowy i tak mówią mieszkańcy, a to również związane jest z dyskusjami odnośnie do organizacji 

ruchu na Złotnikach Osiedle, projektami organizacji ruchu oraz petycją. Radny wskazał, że proszą 

o odpowiedź albo wystąpią ponownie o merytoryczna odpowiedź.   

Radna A. Ankiewicz spytała o informację odnośnie do ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Obornickiej. 

Ponadto podziękowała wszystkim za przybycie na 10 lecie osiedla, świetną zabawę, życzenia oraz 

prezent dla Osiedla Suchy Las Wschód od Rad Sołeckich i Zarządów Osiedli. Podziękowała 

w imieniu Zarządu, mieszkańców i chciałaby w imieniu OSP Suchy Las zaprosić na sobotę, na ich 

obchody 100lecia. Dodała, że dzień przed sesją przyjechał nowy wóz, więc jest co oglądać.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że projekt jest realizowany zgodnie 

z powierzeniem zrealizowanym na rzecz spółki LARG. Spółka prowadzi całą pierwszą część 

inwestycji, czyli projektowanie całej ścieżki aż do ulicy Pawłowickiej, która jest podzielona na etapy. 

Wskazał, że nie wydarzyło się nic znaczącego, a niestety zbliżyli się do niebezpieczeństwa 

konieczności uzyskania decyzji wodnoprawnej na przebudowę odcinka rowu. Wójt wskazał, że udało 

się uniknąć. Koncentrowali się przez ostatnie 3 miesiące na 3 odstępstwach na wysokości firmy 

Renault, dwóch firm w Jelonku – odcinek w drugim etapie zaraz za ulicą Nektarową. Wójt wskazał, 

że wydaje się niemożliwe, żeby coś tam wcisnąć, ale trzeba. Nie obędzie się bez znacznej 

przebudowy, a z drugiej strony chcą jak najwięcej oszczędzić terenów zajmowanych przez firmy 

działające na ty terenie, które prowadzą swoje działalności na stosunkowo małych działkach. Wójt 



36 
 

poinformował, że było to dość trudne z negocjacjami włącznie, bo robione jest ZRIDem 

za odszkodowaniem. Dodał, że w sytuacji, gdy słyszą 130 zł za m2 to oczywiście podgrzewa to 

atmosferę spotkania i prowadzi do niezgody, ale się udało. Wszystkie trzy firmy udało się 

zaprojektować, żeby oszczędzić maksymalnie teren. Wójt wskazał, że firma Renualt miała 

przygotowany projekt w pasie ścieżki rowerowej stacji do ładowania samochodów. Wójt wskazał, 

że ten odcinek wymagał szczególnych rozwiązań projektowych. Wójt poinformował, że pracują na to 

by radnym zakomunikować w III kwartale, że jest pozwolenie na pierwszy etap i wystąpić 

z wnioskiem o zapewnienie środków, jeśli taka będzie wola by ogłosić przetarg realizacyjny na I etap. 

Wójt poinformował, że gmina podpisała umowę na przebudowę skrzyżowania ulicy Obornickiej 

z ulicami Czołgowa-Złotnicka-Obornicka z firmą Inżynier Ruchu PL. Czas realizacji 3 miesiące na 

wykonanie koncepcji drogowej z wariantami. Wójt wskazał, że każdy z wariantów będzie miał wpływ 

na rozwiązania, które dotyczą przebiegu ścieżki rowerowej, która a tym odcinku będzie miała 

charakter mieszany drogi serwisowej z CPR-em. Wójt wskazał, że projektowanie się zaczęło, 

projektanci będą organizować spotkania z inwestorami.  

Radny Z. Hącia spytał, dlaczego w Chludowie nie ma monitoringu na skrzyżowaniu ulic Kościelnej, 

Dworcowej z Poznańską i Obornicką. Wskazał, że jest to newralgiczny punkt. Ponadto wskazał, 

że kamera powinna być również na skrzyżowaniu ulic Poznańskiej, Golęczewskiej i Szkolnej. Radny 

stwierdził, że teraz są dwa miejsca monitorowane, ale na wlocie z jedenastki między Dworcową 

a drogą nr 11, a między Golęczewską a drogą nr 11. Radny wyraził opinię, że te dwa punkty również 

powinny być monitorowane. Radny podziękował Pani Agnieszce Serafin i zespołowi oraz Panu 

Józefowi Klimczewskiemu za konsultacje, które odbyły się 17 maja, gdzie rzeczowo pewne rzeczy 

zostały społeczności w liczbie 113 osób zgromadzonych na zebraniu wiejskim w Chludowie 

przekazane. Radny stwierdził, że taka forma konsultacji jest potrzebna, a nie tylko ogólna konsultacja 

jest w Suchym Lesie, a w poszczególnych miejscowościach tego nie ma.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie ma monitoringu, bo nie był przewidywany 

w tych miejscach. Wskazał, że nie jest w planie realizacyjnym monitoring na tych ulicach. Wójt 

wskazał, że zebrani pisali, ale w planie nie jest ujęte.  

 

Radna W. Prycińska wskazała, że koło cmentarza w Suchym Lesie pojawiło się ogrodzenie, spytała, 

czy jest to powiększenie cmentarza. Ponadto Radna spytała, jak wygląda kwestia ustalenia przystanku 

przy cmentarzu, bo byli blisko ustalenia, były perypetie i znowu zostało to wstrzymane czasowo. 

Ponadto Radna spytała o ulicę Jagodową.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że ulica Jagodowa ma zmniejszoną, ale 

zatwierdzoną kwotę zaciągnięcia zobowiązania do przetargu, który zostanie ogłoszony do 1 czerwca 

na cały zakres. Wójt wskazał, że przystanek musiał być przesunięty w związku z tym, że wkroczył na 

teren miejski. Wójt wskazał, że w tej chwili nie ma z nim kłopotu wyznaczony został na terenie gminy 

Suchy Las, ale trzeba zapewnić pętle. Nie można zrobić tak, żeby jechać z Borówkowej 

w Stefańskiego i wycofać, żeby wrócić na Borówkową. Musi objechać parkingiem cmentarnym i taką 

zgodę dostali od księdza proboszcza z Podolan i będą objeżdżać parkingiem, wracając na ulicę 

Borówkową do bramy cmentarnej. Wójt poinformował, że to wymaga organizacji ruchu, która 

wkracza na teren miasta Poznania, bo nawrotkę trzeba uzgodnić z Prezydentem Miasta Poznania, 

który ma specjalny zespół, który zbiera się raz na kwartał. Wójt poinformował, że to jest tak samo jak 

gmina uzgadnia projekt organizacji ruchu ze starostwem, tym razem uzgadniają z Prezydentem 

Miasta. Wójt wskazał, że trochę to dłużej trwa, ale jest przygotowane i ma nadzieje, że w czerwcu 

ruszą z tymi kursami, które są uzgodnione. Wójt poinformował, że najważniejsze jest to, że jest wola, 

że ksiądz jest zadowolony. Wójt dodał, że trochę obawiają się o duże pogrzeby, kiedy duża część 

placu będzie wykorzystywana jako parking, ale również muszą przejazd autobusu oznakować. 

Dodał, że Damian Torba czuwa nad tą sprawą i zapewnił, że w czerwcu autobus wyruszy. Odnośnie 
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do ogrodzenia Wójt wskazał, że jest to teren cmentarza na terenie miasta Poznania. Odnotowali fakt, 

że ksiądz ogrodził swój cmentarz i więcej nie może powiedzieć, bo nie dzwonił i nie pytał. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy oficjalnie kierownikiem 

Referatu Komunalnego jest Damian Torba. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w tak naturalny i płynny sposób się to stało 

i nie przekazał tej ważnej informacji, że Pan Damian Torba zostaje kierownikiem Referatu 

Komunalnego, a Pan Kacper Tymek został Głównym Specjalistą ds. Drogowych.    

 

Radny R. Rozwadowski podziękował za uruchomienie psiego wybiegu. Wskazał, że w dniu sesji 

został otwarty i zaprosił wszystkich chętnych posiadaczy czworonogów. W kolejności zaprosił 

w imieniu Zarządu Osiedla na festyn z okazji Dnia Dziecka na dzień 3 czerwca między godziną 15:00 

a 19:00, gdzie będzie mnóstwo atrakcji. W kolejności Radny odniósł się do słów Wójta, że jeżeli 

będzie budowany wiadukt na ulicy Sucholeskiej na terenie psiego wybiegu zostanie zakopany zbiornik 

na wody opadowe to trochę go to zmartwiło, ale z drugiej strony może to i dobrze, że zostanie 

zakopany, bo od momentu projektu do budowy trochę czasu minie i psi wybieg już będzie zużyty 

a dzięki temu, że powstaną prace zostanie przywrócony do stanu pierwotnego. Radny wniósł 

nauczony poprzednimi latami o to, by nie powstał tam na czas budowy park maszyn. Wskazał, że było 

parę inwestycji, gdzie tak było a teraz jako mieszkańcy są bardzo zadowoleni z tego psiego wybiegu 

i nie chcą by na dłuższy czas został on odebrany. 

Sołtys wsi Jelonek J. Bartkowiak poinformował, że w trakcie sesji otrzymał maila od grupy 

mieszkańców Jelonka z pytaniem do Radnego J. Dudkiewicza. Sołtys odczytał maila, w którym 

mieszkańcy spytali czy w związku z odrzuceniem przez radnych nowej propozycji Wójta i pracowni 

urbanistycznej w sprawie miejscowego planu pytają co zyskali mieszkańcy Osiedla Grzybowego, 

a ściślej mówiąc ulicy Sosnowej w związku z tym, że ruch samochodów z terenu 

nowoprojektowanego osiedla nie będzie przeniesiony tylko na drogę akcesyjną, a wyprowadzony 

także na Sosnową, Brzozową i Topolową, których szerokość wynosi 5m, na wyjeździe, których 

są duże firmy, jest  systematyczny rozładunek i załadunek w pasie jezdni. W nowej propozycji Wójta 

był przewidziany tylko ruch lokalny. Projekt przedstawiony przez właścicieli mówił o maksymalnie 

12 budynkach 2 lokalowych, czyli 48 samochodach. Nawet jeśli połączenie nowych działek 

z Sosnową będzie jednokierunkowe to do ruchu lokalnego dojdzie także ruch zewnętrzny, nawet 

ograniczony, obciążający ulicę Sosnową. Mieszkańcy spytali, gdzie tutaj jest zysk uspokajający ruch 

na ulic Sosnowej, gdyż istnieje ryzyko skracania przejazdu między ulicą Obornicką a Złotnicką, 

a odrzucona propozycja eliminowała to ryzyko. Ponadto Sołtys zaprosił dnia 10 czerwca na boisko 

przy ulicy Sosnowej, gdzie wspólnie z Osiedlem Grzybowym organizują festyn rodzinny z okazji dnia 

dziecka o godzinie 12:00.  

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że trudno, w krótkiej odpowiedzi odpowiedzieć, różne warianty 

są możliwe do rozwiązania. Bez organizacji ruchu trudno odpowiedzieć. Radny dodał, że zagrożeń 

jest więcej.  

 

Radny M. Przybylski wskazał, że na sesji zostały przyjęte dwa pomniki przyrody w Złotkowie 

nr 21 i 23. Wskazał, że są to drzewa w Złotkowie, gdzie mieszkańcy proszą by zwrócić uwagę, bo 

sprawiają niebezpieczeństwo, a właściwie ich konary, które trzeba by było przyciąć, zabezpieczyć. 

Radny zaapelowałby pojawiła się wiata autobusowa przy firmie BOWA na Obornickiej w stronę 

Obornik. Wskazał, że wiata była, zniknęła a mieszkańcy proszą by w niedługim okresie ją przywrócić. 

Radny zapytał, czy można prosić o przesłanie planu kamer dotyczących monitoringu. Wskazał, 

że docierają do niego sygnały o sajce, która grasuje i kradnie koła samochodowe. Wskazał, że nie wie, 

czy policja to zgłaszała, ale zna akie trzy przypadki w ostatnich dwóch tygodniach, dwa przypadki 
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w Złotnikach przy Azaliowej a jeden we Wschodniej części Suchego Lasu. Radny wskazał, że poziom 

złodziei jest interesujący, ponieważ w ogóle nie kryją twarzy, są nagrani na monitoringu. Radny dodał, 

że podobno ten monitoring dostają zainteresowane służby policyjne a niewiele z tego wynika. Radny 

spytał o czynne kamery i planowane w ramach budowy.    

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że są to dwa złożone problemy. Poinformował, 

że są na finiszu przed etapu, jeśli chodzi o studium. Spodziewali się, że wywoła dyskusje i emocje, 

gdyż taka jest rola konsultacji, by dyskusja byłą i wymiana poglądów się odbyła. Natomiast w różnego 

rodzaju wypowiedziach i publikacjach Wójt poprosiło nieużywanie określeń jak „wójt projektuje 

osiedle” czy „wójt planuje osiedle wspólnie z deweloperem”. Wójt odnosząc się do Radnych wskazał, 

że wiedzą, jak społeczeństwo reaguje na tego typu zachęty i cuda z tego wychodzą. Wójt wskazał, 

że tak naprawdę to gmina przyjmuje do projektu wnioski, które potem są poddawane ocenom. 

Wójt zawnioskował o wstrzemięźliwość jakby w chęci przypisywania urzędowi sprawczości, 

że budują osiedla na terenie gminy wspólnie z deweloperem. Wójt podkreślił, że jeśli pojawiają się 

wnioski i kontrwnioski to również szczegółowo jest analizują a radni niebawem zobaczą, jak wygląda 

projekt, który zostanie przesłany do uzgodnień. Wójt wskazał, że cieszy się, że w pejzażu różnych 

stowarzyszeń, podmiotów pojawiają się kolejne stowarzyszenie z Panią przewodniczącą, prezes 

i ma nadzieje, że nawiążą współpracę i będą mogli lepiej niektóre rzeczy przygotować zwłaszcza 

w specyficznym roku przygotowania trudnego budżetu dla wszystkich samorządów. 

Wójt poinformował, że stowarzyszenie Gmina Obywatelska ma w programie budowę sieci 

bezprzewodowej, a gmina jest już krok dalej, bo budują sieć przewodową opartą na światłowodach. 

Wójt wskazał, że osiem trzy skoczyli 8 lat temu projekt, a w tej chwili przeszli do realizacji inwestycji 

pozwalających również na odbiór telewizji.  

 

Radny R. Rozwadowski zaprosił wszystkich na oficjale otwarcie psiego wybiegu dnia 1 lipca.   

 

Ad. 30. Zamknięcie sesji (04:12:16*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LVIII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 25 maja 2023 r. o godz. 20:47. 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 


